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ZPRÁVY Z RADY MČ PRAHA 19 
V měsíci březnu došlo k velkému posunu ve věci 
rekonstrukce a nástavby zdravotního střediska, neboť 
insolvenční správce reagoval kladně na naše žádosti 
a podepsal ukončení smluvního vztahu s dosavadním 
dodavatelem stavby a otevřel nám tím možnost 
oslovit dodavatele jiného, zejména pak 
spolehlivého na dokončení rekonstrukce. To se 
ke konci března podařilo a Rada vybrala firmu 
Geosan Group a.s., která ve Kbelích již několik 
staveb realizovala, se stavem rozpracovaného 
díla je obeznámena a nabídla i cenu odpovídající 
původnímu rozpočtu. Firma si převzala stavbu 18. 
4. a předpokládané dokončení je nasmlouváno 
do konce června, když v červenci by mělo dojít na 
kolaudaci a zahájení stěhování lékařů. Myslím, že 
jsme si všichni nesmírně oddechli a budeme se 
brzy radovat z nových prostor a budovy, kterou s 
ohledem na rozšíření lékařských služeb budeme 
moci nazývat poliklinikou.
Zdárně se vyvíjí i dokončování novostavby 
mateřské školky Albatros, kde nyní probíhá instalace gastro 
zařízení a do konce dubna budeme mít hotový projekt na 
interiérové vybavení, které bude pojato velice moderně 
a hravě, neboť víceúčelový nábytek bude zároveň hracím 
prvkem rozvíjející dětskou mysl a její schopnosti. Co se týká 
zápisů dětí do této mateřské školky, ty se ještě zde konat 
nemohou, proto při zápisech do našich stávajících školek 
Letců a Albrechtická bude monitorován zájem o docházku 
do nové školky a v souladu s těmito výsledky městská 
část zváží okamžik zprovoznění chodu Albatrosu. Je to i 
v souladu s harmonogramem, kdy v červnu po zápisech 
budeme novou školku přebírat do majetku.
Rada na začátku roku schválila podání žádosti na dotaci 
pro softwarové a technické vybavení knihovny, jehož 
parametry byly již plánovány s výhledem budoucí velkou 
novou knihovnu v prostoru areálu „Centrum Kbely“ 
(bývalý PAL). Nyní jsme obdrželi rozhodnutí o přiznání 
příspěvku a zároveň intenzivně pracujeme na spolupráci 
s majitelem objektu, kam by se knihovna měla stěhovat a 
realizujeme společně projekt interiéru a stavebních úprav 
těchto budoucích prostor.
Rada rozhodla o sjednocení a navýšení ceny nájemného 
pozemků zahrádek ve výši 20,- Kč/m2/rok a pod garážemi 
za 120,- Kč/m2/rok. Stejně tak se Rada zabývala nájemným 
v bytech ve vlastnictví MČ a zde stanovila nájemné na 

103,- Kč/m2/měsíc, a to s platností od 1. 6. 2023, což je 
ve srovnání s okolními městskými částmi stále na nejnižší 
úrovni.
Dne 14. 3. 2023 převzala firma COLAS a.s. staveniště 

rekonstrukce ulice Jilemnická a zahájila druhou etapu 
díla, která bude pokračovat až ke Ctěnickému zámku. 
Dílo bylo rozšířeno o kompletní rekonstrukci kanalizace a 
vodovodu u pokračující komunikace Bohdanečská směrem 
do Vinoře. V této souvislosti je dokončení a zprůjezdnění 
celého úseku plánováno do konce 3. čtvrtletí. 
V samém závěru března na 3. zasedání Zastupitelstva 
MČ Praha 19 byl schválen rozpočet, který oproti loňsku 
je skromnější v odvětví kultury, životního prostředí a 
úřadu, když zároveň musela být posílena odvětví školství 
a hospodaření budov s ohledem na nárůst cen energií a 
služeb. Ostatní položky zůstaly na úrovni loňska. V investiční 
oblasti budeme pokračovat v budování atletického hřiště u 
základní školy, projektovat Strašilovo náměstí, dovybavíme 
novou mateřskou školku a bude dokončena naše nová 
poliklinika. Rozpracován je již projekt knihovny a nemalým 
úkolem bude zadání projektu zkapacitnění základní 
školy, resp. přestavba družiny na plnohodnotné učebny 
a rozšíření kapacity kuchyně a jídelny. Rozpočet také 
pamatoval na organizace zabývající se mládeží, sportem, 
kulturou či rodinnou politikou a byly přiděleny dotace v 
souhrnné výši necelých 1,5 mil. Kč.

Ivana Šestáková
místostarostka
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První pokusy o vysílání rozhlasu začaly již po první světové 
válce 28. října roku 1919 u příležitosti prvního výročí vzniku 
republiky. Z vojenské vysílací stanice umístěné na pražské 
Petřínské rozhledně byl odvysílán 
první rozhlasový pořad. 
První pravidelné vysílání českého 
rozhlasu „Radiožurnál“ se 
uskutečnilo až 18. května 1923 ze 
Kbel. Československo se tak stalo po 
Velké Británii druhou zemí v Evropě 
a třetí zemí na světě po USA, kde 
bylo pravidelné rozhlasové vysílání.
Stan, ze kterého se vysílalo, stál 
poblíž kbelského letiště. V roce 
1975 byl v těchto místech na 
Mladoboleslavské ulici vybudován 
k výročí 50ti let vysílání památník 
hvězdicového tvaru, který vyjadřuje 
vysílací vlny.
Při zkušebním vysílání hrál i Hudební kroužek ze Kbel, jehož 
členové byli to Antonín Kcheml, Antonín Kletečka, K. Kupka, 
František Černý, Alois Vojáček, V. Bendl, František Dvořák, 
Josef Vágner a Antonín Vrba (pradědeček zakladatele 
Studia a prodejny uměleckých potřeb v  Železnobrodské 

ulici Jana Vrby). 
Rozhlasové vysílání začalo 18. května roku 1923 ve 20,15 
hodin a posluchače přivítala hlasatelka Míla Kočová. 

Podmínky při vysílání 
nebyly jednoduché, zrovna 
pršelo a do stanu se přišel 
schovat i pes, který při 
vysílání vyl. 
Ze Kbel se vysílalo něco 
přes rok. V prosinci roku 
1924 se vysílání přesunulo 
do lepších podmínek do 
budovy poštovní nákupny 
na dnešní Vinohradské 
ulici a pak do Národního 
domu na Vinohradech. V 
letech 1927 – 1933 byla 
vystavěna nová budova 

pro Československý rozhlas. V této budově sídlí rozhlas 
dodnes. 
Zajímavé fotografie a autentické vysílání najdete na 
stránkách ÚMČ Praha 19 v rubrice Život ve Kbelích – 
Historie – Rozhlas.

Ivana Engelová, kronikářka Kbel 

100 LET ČESKÉHO ROZHLASU
 – 1923 - 2023

Magistrát hlavního města Prahy ve spolupráci s úřady 
městských částí, příspěvkových a neziskových organizací, 
bude v letošním roce pořádat akci Dny pěstounství. 
Pěstounská péče jako forma náhradní rodinné péče by 
měla dítěti pomoci překlenout dlouhodobější složité 
období v životě, kdy jeho vlastní rodina 
nemůže plnit svou základní úlohu. Těch, 
kteří se rozhodnou stát se pěstouny, je 
v České republice – a Prahu nevyjímaje 
– nedostatek.
Zejména  v týdnu od 5. 6. 2023 budou 
probíhat různé osvětové a informační 
akce.  Zájemci se budou moci seznámit 
s problematikou náhradní rodinné péče, 
jejích formách a možnostech. V rámci 
těchto dnů bude na Úřadě naší městské 
části, probíhat Den otevřených dveří, 
a to na adrese našeho detašovaného 
pracoviště, kde v současné době sídlí náš 
Odbor sociálních věcí a zdravotnictví. 
Den otevřených dveří bude pro naše 
občany dne 5. 6. 2023 od 10.00 do 
16.00 hod, a to pod vedením vedoucí 

odboru Mgr. Michaely Brázdilové. 
Bližší informace včetně celého programu 
budou zveřejněny na našem webu i 
sociálních sítích.

DNY PĚSTOUNSTVÍ 

Úterý 18. 4. 2023 byl zlomový den, neboť byla předána 
rozestavěná rekonstrukce zdravotního střediska nové 
zhotovitelské firmě k jeho dokončení. Předcházelo 
tomu v srpnu 2022 náhlé opuštění stavby firmou 
ACG-Real s.r.o., která tím způsobila téměř roční 
zastavení stavby, když ještě před tím byl několikrát 
termín dokončení firmou posouván. K tomu je potřeba 
objektivně poznamenat, že do toho zasáhl covid a 
následně i válka na Ukrajině. To vše vyústilo v loňském 
srpnu ve vyhlášení insolvence a jednostranné ukončení 
komunikace ze strany firmy a předání do pravomoci 
insolvenčního správce.  Nastalo zdlouhavé čekání 
na rozhodnutí insolvenčního správce na ukončení 
smlouvy o dílo s firmou ACG-Real a umožnit tak zahájit 
dokončení s někým spolehlivým. To se povedlo v 
březnu t. r. a vedení radnice okamžitě poptalo zakázku 
a vybralo firmu Geosan Group a.s., která ve Kbelích již 
několik staveb realizovala a podmínky zná, neboť nám 
pomáhala s rekonstrukcí propadu kanalizace právě u 
tohoto zdravotního střediska. Zástupci firmy si pečlivě 
stavbu prošli, byly sepsány nedodělky a dle smlouvy je 
termín dokončení stanoven na 31. 7. 2023. To znamená, že 
lékaři by se měli během prázdnin stěhovat a v září bychom 
již měli navštěvovat nové ordinace v plném provozu. 

Závěrem bych chtěla v této souvislosti poděkovat našim 

lékařům, ale i Kbelákům za trpělivost, neboť bezmoc, 
které jsme někdy propadali, byla frustrující. Myslím si, že 
příjemné a nové prostory nám to vynahradí. 

Ivana Šestáková
místostarostka

ZLOMOVÝ DEN PRO ZDRAVOTNÍ 
STŘEDISKO

Drazí a milí spoluobčané, Kbelačky a Kbeláci,
jedna z památných vět, kterou kdy řekl John Fitzgerald Kennedy, byla: „Neptejte 
se, co dá Amerika vám, ptejte se, co vy dáte Americe“. Pokud bychom si položili 
tuto otázku ve Kbelích, tak i já mám v tomto kontextu jednu prosbu. Prosím, 
všechny ty, kteří zde bydlíte, žijete a nejste zde přihlášeni k trvalému pobytu, 
abyste tak učinili. Rozumím tomu, že se jedná o výměnu takřka všech dokladů, 
ale uvědomme si, že podle trvalého bydliště jsou poskytovány tzv. dotace na 
hlavu, tzn. na každého právoplatného občana dané obce či v našem případě 
městské části hl. m. Prahy. Díky naší úspěšnosti je tato dotace v našem případě 
cca 5 500 Kč na občana a rok. Znamená to, že pokud zde není přihlášeno 100 
obyvatel, kteří jsou přihlášeni z různých důvodů někde jinde, přichází Kbely o 550 
000 Kč naprosto zbytečně. Prosím vás tedy, vy, kterých se toto týká, staňte se 
právoplatnými občany naší hezké městské části. 
Velice vám děkuji.

V úctě
váš starosta, Pavel Žďárský

PŘIHLÁŠENÍ K TRVALÉMU POBYTU 
VERSUS PŘÍSPĚVKY 
MĚSTSKÉ ČÁSTI HL. M. PRAHY 
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KBELSKÝ ATELIÉR 
Ve čtvrtek 16. 3. 2023 se uskutečnilo další z pravidelných 
relaxačních setkání při malování kbelských seniorů ve 
kbelském ateliéru. Pestré barvy, rozesmáté tváře, příjemná 
muzika i velice povedené obrazy byly všem účastníkům 
odměnou. Na materiál přispěla radnice a coby odborná 

lektorka poskytla paní Monika Benešová 
své zázemí a služby zcela zdarma. 
www.kbelskyatelier.cz

red.

Dne 4. 4. 2023 se konala akce, kterou připravil ÚMČ Praha 
19 a klub „bábinek“ při příležitosti letošních Velikonoc. 
Jednalo se o možnost výroby vlastní velikonoční výzdoby: 
věnečků, vazeb a za přítomnosti lektorky Lenky Srbové též 
zdobení vajíček pomocí vosku. K dispozici bylo množství 
různých ozdob, které byly pořízeny z finančních prostředků 
ÚMČ Praha 19. Celá akce probíhala ve velmi přátelské a 
tvůrčí atmosféře, byl čas si i popovídat. Během našeho 
tvoření nás přišel navštívit pan tajemník JUDr. Nykles a paní 
místostarostka I. Šestáková. Účastnice akce jim poděkovaly 
za zájem a podporu zdejší radnice. Zvláštní poděkování 
patří též Šárce Egrtové, která se postarala o zajištění celé 
akce a je vždy ochotná poradit i pomoci. 

J.Vrbová

VELIKONOČNÍ TVOŘIVÁ DÍLNA 
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Kde najdete naši nejbližší popelnici,

zjistíte na www.tridimolej.cz/mapa

info@tridimolej.cz

+420 800 016 017

Nakládaný
česnek

Smažené
řízky

Sušená
rajčata

Smažené
koblihy

Olivy

Hranolky

FondueNakládaná
zelenina

Fish & Chips

Nakládané
sýry

Rybí prsty

Výpek
z masa

Smažené
sýry

Marináda
z grilování

Langoše Hotwings

Patří sem i oleje z dalších
pochutin, jako jsou…

Co třídit
Ve vaší obci jsou nově umístěny fialovo-černé popelnice,
které slouží k třídění jedlých olejů a tuků z vaší domácnosti.
Víte, co všechno do nich patří?

Pojďte třídit
jedlé oleje s námi.

Máslo Olej z nakládaných
potravin

Olej z rybiček Olej ze salátu Olej ze smažení

Otázka co patří do popelnic na třídění oleje 
se zdá být jednoduchá. Přece olej ze smažení 
a fritování – a to my doma skoro neděláme, 
takže nás se třídění oleje vlastně netýká… 
Omyl! Většina použitého odpadního oleje v 
domácnosti totiž nepochází z fritování. Takže 
kde olej vhodný k vytřídění v kuchyni hledat? 
Jasným adeptem na třídění je olej z rybích 
konzerv. Sardinky, sledě, makrely, tuňák 
a všechny další rybky v konzervě v oleji 
přímo plavou. Do těstovin, salátu nebo do 
pomazánky je ovšem mnohem lepší použít 
čerstvý, kvalitní olej, a ten z konzervy 
vyhodit. Samozřejmě do správné popelnice 
– do olejové.

Stejně nápadné je množství oleje použitého 
u nakládaného hermelínu či jiných sýrů s bylinkami, 
česnekem nebo chilli. Pokud nejste zvyklí použít 
tento bylinkový olej třeba pod maso – šup s ním 
do PET lahve a pak do olejové popelnice. Setřít jej 
stěrkou můžete nejen ze sklenice, ale také z talířů. 

Nakládání do oleje je vůbec oblíbený způsob 
konzervace, ať už jde o nakládaná sušená rajčata, 
houby, česnek, papriky, chilli, olivy a jakoukoli 
další zeleninu. Ze všech naložených pochutin vám 
přitom zůstane spousta oleje vhodná ke slití do 
vaší sběrné PET lahve. A nevadí přitom ani drobné 
kousky zeleniny, které v oleji zůstanou. Každá kapka 
se počítá.

Také salátové zálivky jsou nejčastěji na olejové bázi, 
ať už používáte olivový, slunečnicový, řepkový nebo 
třeba ořechový či avokádový olej. Takže když vám v 
míse či talíři trocha zálivky zbyde, přilijte ji do PETky 
také. Pokud obsahuje šťávu ze zeleniny, nevadí. Lepší 

troška vody ve vytříděném oleji než kapka oleje v 
odpadní vodě.

Je na vás té zeleniny už příliš? Pojďme na maso! 
Třeba takový výpek z kachny nebo žeber, který vám 
zůstane na dně pekáče, obsahuje až 50 % tuku. Když 
jej slijete a stěrkou setřete do PET lahve, budou vám 
vaše myčka i potrubí pod dřezem vděčné. K recyklaci 
se hodí také tukový škraloup ze silného masového 

vývaru. Vytřídit nezapomeňte 
ani zbylou marinádu z grilování, 
klidně i se zbytky koření.

Vidíte, kolik oleje už jsme doma 
našli? A to jsme ještě nezačali 
se smažením. I zbylý olej po 
smažení a fritování řízků, 
ryb, sýrů, hranolek, langošů, 
křidýlek, špalíčků nebo koblih 
sem samozřejmě patří, a je jedno, 

jestli smažíte radši na oleji, másle nebo sádle. Jen 
nezapomeňte nechat tuk vždy vychladnout, abyste 
se při manipulaci s ním nepopálili nebo neroztavili 
plastovou lahev. 

Pokrmy a pochutiny, ve kterých najdete jedlý olej 
a tuk vhodný k recyklaci, má zkrátka doma každý z 
nás. Třídit se navíc dají i pevné živočišné tuky, jako 
je máslo nebo sádlo. Pokud byste měli problém je 
do PET lahve dostat s pomocí stěrky, stačí je nechat 
chvíli roztát v pánvi. Těšit vás při tom všem můžou 
nejen čisté filtry v myčce a nezanesené odpadní 
trubky, ale i pocit, že dáváte oleji šanci být ještě 
jednou užitečný a že tím vším berete ohled na naši 
společnou planetu. 

PS: Nezapomeňte, že do olejových popelnic se 
vhazuje pouze kuchyňský olej a tuk. Nejsou určeny 
pro motorové, hydraulické, technické ani žádné jiné 
průmyslové oleje a maziva.

JAKÉ KUCHYŇSKÉ OLEJE A TUKY TŘÍDIT?

PRŮZKUM POPTÁVKY PO ZAHRÁDKÁCH
Městská část Praha 19 zjišťuje poptávku po zahrádkách u občanů, 
kteří mají trvalý pobyt ve Kbelích,  fakticky zde žijí a měli by zájem 
si  zahrádky pronajmout za cenu nájmu 20 Kč/m2/rok. V případě 
zájmu a pro více informací kontaktujte Moniku Havelkovou,                                       
tel: 284 08 08 68, email: havelkova.monika@kbely.mepnet.cz
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POZEMNÍ HOKEJ SOKOL KBELY – SHRNUTÍ HALOVÉ 
SEZÓNY

Jak už to bývá, i v halové sezóně benjamínků jsme se 
v obou kategoriích potýkali s rozsáhlou nemocností a 
nastupovali jsme vždy s jedním týmem v každé kategorii. 
Naši nejmenší svěřenci, kteří často přijížděli na turnaje se 
sklopenými hlavami, se nakonec vždy mohli hrdě hlásit ke 
svým výsledkům. Vynaložili velké množství sil a povedlo se 

jim spousta přesných nahrávek, které končily především 
góly a my se tak mohli radovat z vítězných zápasů. Ovládli 
jsme několik turnajů, kde jsme excelovali úžasnými výkony. 
Na tyto výkony připravoval naše borce trenérský tým 
novým způsobem systému hry nebo atletikou v podobě 
opičích drah. Trenéři se aktivně zapojovali a vysvětlovali po 
zaznění slova stop, kde nastala chyba. Tyto chyby se nám 
podařilo později zúročit ve hře na turnajích. Hráči se snažili 
pokyny respektovat, i když občas také neposlouchali. Stal se 
z nás tým, který bojuje jeden za druhého, když je potřeba, 
tak si vždy pomůžeme, i když jde třeba jen o špatně 
zavázanou tkaničku. Naši trenéři jsou svědomití, vždy jsou 
připraveni nám poradit a je s nimi legrace. Marodka byla 
celou halovou sezónu stále zaplněna, ale vždy se povedlo 
postavit aspoň jedno družstvo, odehrát turnaje a hlavně 
vyzkoušet to, co nám trenéři vštípili pod kůži.

Za celý tým trenérů bychom chtěli poděkovat našim 
svěřencům za dosavadní nabyté zkušenosti, hokejové 
znalosti a předvedené úspěchy na turnajích. Velké díky si 
za fantastickou podporu zaslouží také všichni rodiče!

Michal Kačmařík

Do soutěže jsme přihlásili dva týmy. Stavěli jsme na 
základních kamenech z venkovní sezóny. Jak se dalo 
předpokládat, tak tým A měl bojovat o mety nejvyšší a tým 
B především sbírat zkušenosti. V základní skupině Áčko 
ztratilo pouze 4 body, za jednu prohru a jednu remízu, a 
postoupilo do bojů o přeborníka Prahy z druhého místa. 

Béčko se výkonnostně zápas od zápasu 
zlepšovalo a v posledním zápasu se 
podařilo týmu vybojovat druhé místo 
ve skupině, stejně jako Áčko, a postoupit mezi nejlepších 
6 celků. Jako jediní jsme měli ve hře o titul dva týmy. To 
byla opravdu historická chvilka pro kbelskou přípravku. 

Vytvořili jsme z této party kluků a holek společně s Vaškem 
Podskalským skvělou partu a moc se těšíme na další 
sezónu. A jak to dopadlo? U této kategorie to sice není 
úplně podstatné, ale vás nemůžeme o konečné výsledky 
ochudit. Áčku se na konci sezóny houpaly na krku bronzové 
medaile a Béčko si maximálně užilo zápasy mezi elitou.

Petr Bárta a Vašek Podskalský

Specifickou vlastností pozemního hokeje je, že období 
pozdního podzimu a zimních měsíců je vyplněno 
druhou soutěží – halovým pozemním hokejem. V našich 

podmínkách se tzv. halová sezóna často využívá jako 
příprava pro jarní fázi – součást tzv. mezisoutěžního 
období. Zvláště u kategorie mladšího žactva, kde se hraje 
ve stejném počtu, je možné mnohé prvky z venkovního 
hřiště přenést do haly a naopak. Naším cílem pro halovou 
sezónu bylo dostat se po předkole do skupiny hrající o 
mety nejvyšší. V takovém případě má tým zajištěno, že 
se bude stále poměřovat s těmi nejlepšími. To se nám 
podařilo na výbornou – svoji skupinu jsme vyhráli. Výhra 

ve skupině byla velmi motivující a na hráčích bylo vidět, 
že chtějí víc. Ve skupině o vítězství v dlouhodobé soutěži 
jsme stále drželi krok s nejlepšími a i tuto skupinu jsme 
znovu vyhráli. Tím jsme se stali vítězi Pražského přeboru. V 
tzv. final four o Mistra ČR jsme se utkali nejprve s týmem 
Hostivaře, který jsme po obratu doslova v posledních 
vteřinách utkání porazili, a postoupili jsme do finálového 
klání. Naším soupeřem byl tým Presidenta.

Finálové utkání nabídlo snad vše, co si lze od takového 
zápasu přát. Po závěrečném hvizdu bylo skóre nerozhodné 
3:3. O vítězi a Mistru ČR se muselo rozhodnout na 
samostatné nájezdy. Soupeři se podařilo proměnit jeden, 
nám však bohužel žádný. Výsledkem je druhé místo a 
titul Vicemistra ČR pro ročník 2022/2023. Za předvedené 
výkony patří velký dík všem našim hráčům. Z pozice trenérů 
hodnotíme halovou sezonu týmu U12 chlapců jako velmi 
úspěšnou.

Marek Fikrle

Tým našich mladších žákyň je v současném ročníku, jak ve 
venkovní, tak i v halové sezóně spojený s týmem Pragy. 
V dlouhodobé fázi si šly holky tvrdě za svým, porážely 
jednoho soupeře za druhým a sbíraly vavříny a cenné 
zkušenosti. Celkem se jim podařilo nasázet protivníkům 73 

branek, obdržených gólů bylo oproti tomu pouze šestnáct. 
Útočnou a kompaktní předváděnou hrou opanovaly 
výslednou tabulku a pevně se usadily na nejvyšším místě. 
Jediným týmem, kterému se na ně podařilo vyzrát, byl 
v posledním zápase Rakovník (výsledek 2:3), to však 
nemohlo změnit nic na tom, že mohly holky zvednout 
zaslouženě nad hlavu pohár Mistryň ČR pro vítěze halové 
soutěže!

Anna Grieblová

Celou sezónu 2022/23 naše dívky v kategorii U15 hostují 
v klubu HC Slavia Hradec Králové. Tedy ve velmi silném, 
sehraném týmu, s řadou špičkových hráček. A v hale má 
navíc Hradec svých nadstandardních hráček dost nejen 
do kompletní základní sestavy, ale i na střídání. Výrazněji 
se prosadit v takto nabitém a šikovném kolektivu je pro 

hostující hráčky během halové sezóny obtížné. Zvláště 
když pro hradecký tým je typická nátlaková, sebevědomá, 
kombinační hra s častou střelbou, kterou doprovází nejen 
výborné technické dovednosti, ale i značná herní a taktická 
vyspělost a zkušenost, kterou disponují nejen hráčky 
základní sestavy… Tedy vše, čím se v posledních letech 
kbelská dívčí U15 úplně chlubit nemůže. Vždyť se stačí 
podívat na naše výsledky v posledních dvou odehraných 
halových sezónách – u výher i remíz uvidíme jen hezky 
kulaté nuly. Naše děvčata z této doby byla zvyklá, že kdo 
přijde na zápas, tak hraje. Výhry, zápasy pod velkým tlakem, 
či nominace k zápasům neznaly. O rozdílnosti nároků pak 
asi nejlépe hovoří vyjádření jedné z hráček, že za 15 minut 
fyzicky i takticky náročné hry za Hradec je více vyčerpaná, 
než za celý zápas za Kbely. Pro naše hráčky, které za Hradec 
v halové sezóně nastupují, je tak zkušenost s vyšší úrovní 
hokeje určitě přínosná i do budoucna.

K působení našich hráček v týmu HC Slavia Hradec 
Králové se vyjádřilo trenérské duo - Jiří Kožešník a Martina 
Pražáková: „Od léta 2022 posílily naše řady hráčky z týmu 
pražských Kbel. Už od začátku letní přípravy bylo zřejmé, 
že do týmu zapadly jak lidsky, tak i herně a staly se jeho 
nedílnou součástí. V nabité soupisce se děvčata neztrácí. 
Jejich příchodem se nám povedlo zvýšit konkurenci na 
jednotlivých postech od brankářky až po útok a i díky 
nim hrajeme o nejvyšší příčky jak v halové tak venkovní 
soutěži. Klubu PH Sokol Kbely moc děkujeme za navázanou 
spolupráci a těšíme se na další společné hokejové 
momenty.“ 

Na závěr tedy ještě doplňme, že družstvo starších žákyň 
Hradce Králové nakonec v halové soutěži získalo titul 
Mistryň ČR! 

David Douša

Halová sezóna starších žáků 2022/2023 se vyznačovala 
spoustou absencí a nevyrovnaných výkonů. Cíl byl stejný 
jako ve venkovní sezóně, a to postup ze základní skupiny 
mezi nejlepší týmy. To se nám bohužel nepovedlo a ani 
zlepšení během zápasů ve skupině o umístění celkový 
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pocit z halové sezóny nevylepšilo.

Po perfektním halovém kempu na úvod zimy nás postihl 
obrovský tréninkový výpadek, kdy na tréninky chodil 
jen zlomek hráčů a marodka se o moc nevyprázdnila ani 
v prvním kole soutěže. Základní skupina pro nás začala 
nešťastně remízou s jedním z potenciálních outsiderů 

skupiny Hostivař B (2:2) a vysokou prohrou se Slavií 
(0:9). Pak se situace s hromadnou virózou uklidnila, ale 
zase jsme se potýkali s obrovskými herními výkyvy. Po 
dobrém výkonu s Mnichovicemi (3:0) přišla záhy prohra 
s Bolevcem (1:2). Tím pádem bylo jasné, že postup mezi 
nejlepší už bude velmi problematický. Po dobrém výkonu 
s výborně hrajícím Hradcem (1:4) opět přišel ostudný 
výkon v přímém zápase o postup s Liticemi (0:8). Bylo 
hotovo a bylo jasné, že cíl jsme nesplnili. Za zmínku stojí 
to, že nás kvůli absencím doplnil Tadeáš Albert, který s 
hokejem skončil v přípravce, a díky svému talentu na něm 
postupem zápasů nebyla pauza tolik znát. Nakonec doplnil 
také náš tým dorostenců. Do skupiny o konečné 8.-14. 
místo jsme vstupovali s tím, že chceme alespoň trochu 
napravit pošramocenou reputaci a skupinu vyhrát. Od 
začátku prvních zápasů jsme na hřišti měli snahu určovat 
tempo hry a tlačit soupeře k chybám. Až na výpadek v 
zápase s Bohemians, kdy jsme po pohodlně vyhrané první 
půli přestali bojovat, plnit taktiku a nechali jsme soupeře 
vyrovnat, tak jsme vše vyhráli, byť slíbená dominance to v 
úplně všech zápasech nebyla. Bolevci jsme vrátili prohru 
ze základní skupiny a byli šťastnějším týmem v dlouho 
remízovém průběhu utkání. Stejné to bylo i v zápase s B 
týmem Hradce (oba zápasy výhra 4:3). Na druhou stranu, 
halovou sezónu jsme zakončili vysokými výhrami nad 
Račou (8:2), Hostivaří B (4:0) a Kadaní (14:0) a nenechali 

nikoho na pochybách, že jsme skupinu vyhráli zaslouženě.

Konečné osmé místo je tedy zklamání. Celou halovou 
sezónu sledujeme technické nedostatky spousty hráčů. 
To nás hodně sráží, protože hala, na rozdíl od venkovního 
hřiště, technické chyby neodpouští.  Kdo ví, jestli by plná 
soupiska v době, kdy jsme bojovali s virózou, stačila k 
postupu mezi nejlepší. Rozhodly dva prohrané zápasy se 
soupeři, které jsme měli porazit. Chybějící body z těchto 
zápasů by nás mezi nejlepší týmy dostaly. Objektivně jsme 
si ale za začátek sezóny postup nezasloužili. Od jara nás 
čekají venkovní zápasy s nejlepšími týmy mezi staršími 
žáky. Podstatnou část týmu starších žáků čekají zápasy v 
kategorii dorostu. Nabereme spoustu zkušeností a věříme, 
že nabyté zkušenosti nás posunou a v příštích letech se 
díky tomu kluci vyvarují tolika výkonnostních výkyvů

Jan Rebec

Naši dorostenci sbírají dovednosti do dalších sezón, tudíž 
bylo od začátku jasné, že nemůžeme přemýšlet o Final 
Four v kategorii dorostu a jakýkoliv bod by byl velký 
úspěch. Je navíc potřeba říci, že zkušenosti naši dorostenci 
sbírají i v kategorii mužů (k mužům se na tréninky během 
zimy také přidali). Samotný tým dorostu je složen z našich 
dorostenců, hráčů Hradce a Bolevce, a také je doplněn 
našimi staršími žáky, kteří příští sezónu budou kategorii 
dorostu hrát. Nakonec dostali šanci v pár zápasech i 
talentovaní hráči silného ročníku 2009. Ve výsledku jsme 
žádný bod nezískali. Ve složení a s nastavením, s jakým 
jsme šli do soutěže, nás ani nic jiného potkat nemohlo. 

Současné prohry nás mají dostat výš a staví základ pro 
budoucí tým mužů a dorostu, což je náš primární cíl. Díky 
této sezóně jsme mu blízko. Je potřeba poděkovat za 
halovou sezónu klukům z Hradce a Bolevce, výrazně nám 
pomáhají držet tým pospolu. 

Abychom nekončili jen prohrami – zástupce ve Final 
Four dorostu jsme měli a pohár za první místo zvedl náš 
odchovanec Jonáš Lupač.

Jan Rebec
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Železnobrodská 961/4A
197 00 Praha 9 - Kbely
Sportovní areál Kbely

od prvního zápasu až dodnes 
60 let hokejové tradice

Přijďte s námi toto výročí oslavit!

10.6.202310.6.2023

60 let!
POZEMNÍ HOKEJ 

SOKOL KBELY
slaví

Dovolujeme si Vás pozvat na oslavu 60. 
výročí založení klubu pozemního hokeje 
ve Kbelích, která se koná v sobotu 
10.6.2023 od 13:00 přímo na našem 
hřišti. Rádi uvítáme všechny bývalé                 
i současné hráče a hráčky, fanoušky, 
příznivce pozemního hokeje i širokou 
veřejnost. Můžete se těšit na slavnostní 
program, hokejové zápasy, dovednostní 
soutěže, dětské atrakce, bohaté 
občerstvení a živou hudbu!



Na základně ve Kbelích bylo rušno, přijeli sem učitelé 
z celé Prahy. Bonusem letošního školení učitelů POKOS 
byla prohlídka vojenského letiště.
Partnerským útvarem Krajského vojenského velitelství 
hl. m. Praha je 24. základna dopravního letectva Praha – 
Kbely. Ta nám už loni umožnila v jejich prostorech provést 
školení učitelů POKOS (Příprava občanů k obraně státu). 
Pro obrovský zájem jsme se s velitelem základny brigádním 
generálem Jaroslavem Faltou dohodli, že letos v tom 
budeme pokračovat. Proto             22. března 2023 přijelo 
třicet učitelů na školení POKOS do Kbel, jehož bonusem 
byla prohlídka letiště.
Na úvod školení kapitánka Martina Sofie Halíková 
přítomné seznámila s působností a úkoly Krajského 
vojenského velitelství hl. m. Praha, mezi něž patří 
také realizace projektu POKOS. Po objasnění právního 
rámce následovala stěžejní témata a také informace o 
podpůrných programech, jakými jsou prezentace POKOS a 
AČR na školách, akce na veřejnosti a branně-vědomostní 
závody pro žáky základních škol. 
Předáním osvědčení skončila teoretická část školení. Po 
společné fotografii pod vodojemem „Maják“ si účastníky 

převzala tisková mluvčí základny kapitánka Kristýna 
Kosatíková. 
Na začátku exkurze si učitelé prohlédli dravce, který 
pravidelně „čistí“ vzdušný prostor před startem dopravního 

letadla. Od zdejšího sokolníka se dozvěděli, jak je pomoc 
těchto dravých ptáků důležitá pro bezpečný provoz letiště.  
Pak se skupina přesunula do hangáru, kde si mimo 
jiné zájemci vyzkoušeli, jak se sedí pilotům v kokpitu 
vrtulníku. Součástí zajímavého výkladu byla možnost vidět 
zblízka bambi vak používaný při hašení požáru v Českém 
Švýcarsku. Tehdy za 21 dní  s vrtulníky W-3A Sokol a Mi-17 
nalétali 231 hodin, během nichž nabrali z Labe celkem 4 
067 000 litrů vody a provedli 2 472 shozů. 
Učitelé odcházeli ze školení nadšení. Tímto chceme 
poděkovat veliteli základny brigádnímu generálu Jaroslavu 
Faltovi za možnost provedení školení POKOS ve Kbelích 
a tiskové mluvčí kapitánce Kristýně Kosatíkové i všem 
ostatním za zajištění skvělého doprovodného programu. 
Nejbližší termín dalšího školení POKOS bude 30. srpna 
2023 na Základní škole Glowackého na Praze 8.

kapitánka Martina Sofie Halíková, 
pověřená tisková mluvčí KVV  hl. m. Praha, 

fotografe kapitánka Kristýna Kosatíková tiskové mluvčí 
24. zDL Praha-Kbely a kapitánka Martina Sofie Halíková.
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POTKANI DEJTE SI POZOR! 
PVK VYRÁŽEJÍ NA CELOPLOŠNOU 
DERATIZACI STOKOVÉ SÍTĚ

Pražské vodovody a kanalizace startují od začátku dubna 
celoplošnou deratizaci stokové sítě ve vybraných lokalitách 
metropole. Akce potrvá až do konce října. „Začínáme 
na Novém Městě, Rašínově nábřeží, v okolí Petřína, na 
Pražačce a na Jarově,“ vypočítal tiskový mluvčí společnosti 
Tomáš Mrázek. „Následovat budou další lokality, které jsme 
si odsouhlasili s magistrátem a jednotlivými městskými 
částmi,“ doplnil.
Polovina května, několik týdnů o prázdninách a konec 
října pak budou deratizátoři věnovat kontrolám lokalit 
se zvýšeným výskytem potkanů a ošetření míst podle 
dodatečných požadavků pražské hygienické stanice a 
odborů životního prostředí městských částí.
„Na letošní rok máme nachystáno 13,5 tisíc kilogramů 
nástrah, kterými ošetříme 13,5 tisíc kanalizačních vstupů,“ 
upřesnil Mrázek. 
Pražská kanalizační síť je domovem několika miliónů 
potkanů. Pravidelnou deratizací kanalizace se daří 
udržovat počet potkanů na přiměřené úrovni. Bohužel 
mnoho potkanů je také na povrchu okolo popelnic a v 
neošetřované zeleni, kam obyvatelé vyhazují odpadky. 
Rovněž zvýšený stavební ruch vyhání potkany z kanalizace 
na povrch. „Dalšími problémovými místy jsou lokality 
obývané bezdomovci, kteří na pořádek příliš nehledí,“ 
uvedl Mrázek.

K hubení potkanů PVK používají přípravek Hubex – požerové 
nástrahy vhodné do vlhkého prostředí. Ty obsahují 
například pekařské drobky, šrot, kukuřici, čokoládu, tuk a 
účinnou látku antikoagulant. 

A ještě důležité upozornění pro majitele čtyřnohých 
miláčků. PVK ukládají nástrahy výhradně do stokové sítě, 
nikoliv na povrch!

Bc. Tomáš Mrázek
tiskový mluvčí

Pražské vodovody a kanalizace musí havárii na vodovodní 
či kanalizační síti neprodleně odstranit. V této souvislosti 
mají podle zákona o vodovodech a kanalizacích možnost 
rozhodnout o odtahu vozidla, které brání opravě. „Vůz 
vždy zamíří na odstavné parkoviště, kde je bezplatně 
vydán majiteli. Úhradu za odtah hradí Pražské vodovody 
a kanalizace,“ zdůraznil mluvčí společnosti Tomáš Mrázek.
Vozidlo je z odstavného parkoviště předáno oprávněné 
osobě, která se prokáže osvědčením o technickém průkazu 
vozidla a platným občanským průkazem nebo jiným 
průkazem totožnosti. 
Informace o tom, na jaké odstavné parkoviště bylo 
vozidlo odtaženo, získá majitel či provozovatel vozidla na 
zákaznické lince PVK  840111112 a 601 274 274 nebo u 

operačního střediska Správy služeb hl. m. Prahy, tel. 267 
002 662.
Seznam odtahových parkovišť včetně kontaktů a provozní 
doby naleznete na webu Správy služeb: https://www.
sshmp.cz/odtahy/odtahova-parkoviste/.

ODTAH VOZIDLA PŘI HAVÁRII               
NA VODOVODNÍ ČI KANALIZAČNÍ SÍTI 
HRADÍ PVK

NA ZÁKLADNĚ VE KBELÍCH 
BYLO RUŠNO

dětský den 

27. 5. 2023, od 14 hodin

Městská část Praha 19 vás srdečně zve na tradiční

v Centrálním parku 

V rámci akce budou pořizovány fotografie a datové záznamy, které mohou být použity v časopise Kbelák
a na facebookovém profilu MČ Praha 19. Vstupem na akci dáváte souhlas s jejich případným uveřejněním. 

indiánská vesnička Rosehill - indiánské muzeum
15:00 divadlo Koloběžka - Jak šli indiáni za sluncem

soutěže a hry, hadí, vraní, orlí a bizoní tanec
lov bizona lukem, rozdělávání ohně křesáním

indiánský fotokoutek 
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ŽÁCI ZE KBEL VZORNĚ REPREZENTOVALI 
NA TURNAJI KFL!
V neděli 19. února se v letňanské BB 
Aréně odehrál další ze série dětských 
florbalových turnajů Kids Floorball 
League (KFL). Hrálo se jako obvykle ve 
třech věkových kategoriích, první pro 1. až 
3. třídu, druhá pro 4. až 6. třídu a poslední 
třetí pro 7. až 9. třídu. V první řadě 
bychom rádi poděkovali všem dětem, 
které se zúčastnily, jejich rodičům, kteří 
fandili a podporovali je, všem trenérům, 
rozhodčím a v neposlední řadě našim 
partnerům, bez nichž by se takováto akce 
nemohla uskutečnit. 

V první kategorii (1. - 3. třída) hrálo až 
neuvěřitelných 11 týmů. Ze Kbel dorazil 
tým ze ZŠ Albrechtická, který spojil své 
síly ve „Fialovém týmu“ spolu s, žáky 
Prahy 8 a žáky z blízké Veleně. Umístili 
se na krásném 8. místě. Umístění v 1. kategorii - 1. místo 
Čakovice „2“, 2. místo DDM Praha 2, 3. místo Fryčovická 
„2“. 

Druhá kategorie byla určena pro 4. - 6. třídu. V té bylo 
celkem 9 týmů. Kbely reprezentovala ZŠ Albrechtická i 
v této kategorii. Kluci utvořili samostatný tým o počtu 9 
hráčů. Tým přišel na turnaj ve skvělé kondici, již v prvním 
zápasu rozdrtili soupeře s výsledkem 7:2. Odehráli 
fantastický turnaj a skočili na prvním místě. K úžasnému 
výsledku gratulujeme! Umístění v druhé kategorii - 1. 
místo Kbely, 2. místo Fryčovická, 3. místo DDM Praha 2. 

Ve třetí kategorii pro nejstarší, tedy žáci 7. - 9. třída, se sešlo 
7 týmů. I tyto zápasy byly velmi zajímavé a napínavé až do 
konce. ZŠ Albrechtická zvedla pohár nad hlavu i v poslední 
kategorii turnaje. Kluci se umístili na chvályhodném 
druhém místě. Kbelští žáci byli na letošním únorovém 
turnaji velmi úspěšní, stupně vítězů obsadili hned ve dvou 
ze třech kategorií. Umístění v 3. kategorii - 1. místo DDM 
Praha 2, 2. místo Kbely, 3. místo Ďáblice. 

Ohlasy rodičů: „Jó bylo to super, nejvíce se nám líbila asi 
organizace, že vše bylo včas připravené, děti věděly, kam 
mají chodit a hned se jich někdo ujal. My naštěstí přišli 
dříve, takže jsme si dokonce i nahoře stihli zabrat pěkná 
místa k sezení. Určitě přijdeme i příště.“ „Akce se nám 
velice líbila, jsme rádi, že syn mohl být s kamarády ve 
stejném týmu. Možnost porovnání se i s jinými školami a 
zpestření „jen“ od běžných zápasů na tréninku je skvělá 
věc. Nejvíce se nám líbilo, že se dokázalo sejít tolik týmů z 
tolika různých škol a také jak vše krásně navazovalo. Žádné 
dlouhé prodlevy a čekání. Užili jsme si to.“

Těšíme se na Vás na dalších turnajích KFL a na našich 
nejen florbalových kempech! Kompletní výsledky a 
přihlášky na kempy najdete na www.krouzekpp.cz.

BLACK ANGELS je klub, který patří mezi absolutní špičku 
na české florbalové scéně. Mužský A-Tým od roku 2019 
hraje nejvyšší soutěž Livesport Superligu, ve které rok co 
rok vylepšuje své dosavadní nejlepší umístění. Na skvělé 
úrovni však soutěží i ostatní týmy klubu, přičemž ženská 
složka v posledních letech obzvlášť stoupá tabulkami. 
Tento rok už je pro BLACK ANGELS bohužel sezona u 
konce, a tak si možná můžete klást otázku, jak se našim 
kbelským reprezentantům letos dařilo.

Muži prošli základní částí tak jak už je jejich zvykem 
z minulých let. Řídili se mottem „bohatým brát, chudým 
dávat“. S favorizovanými soupeři nezřídka vyhrávali, 
například Chodov, který ještě poměrně nedávno kraloval 
celé soutěži, s nimi prohrál dokonce v obou kláních 
v průběhu sezony. Bohužel ale z některých zápasů, 
ve kterých se velmi očekával zisk tří bodů, odcházeli 
s prázdnou, do nadstavbové části ligy tak vstoupili 
z bezpečného osmého místa.

V nadstavbové části se nejprve střetli s FBC Liberec. Tento 
souboj nabídl opravdu vyrovnanou bitvu, která se musela 

rozhodnout až v posledním třetím zápase série, kde BLACK 
ANGELS ubránili své úzké vedení a probojovali se do 
čtvrtfinále. Tam narazili na velmi silné Vítkovice, na které 
nasadili urputnou taktiku pevné obrany, která favority 
vyvedla z rovnováhy. Nicméně nakonec se ostravští 
postarali, aby nevzniklo žádné překvapení a postoupili 
do semifinále. Mužský A-Tým tak skončil po roce opět na 
sedmém místě.

Ženský A-Tým prošel celou základní částí naprosto 
suverénně, z dvaceti čtyř zápasů prohrál pouze čtyřikrát, 
přičemž jednou z toho až po nájezdech. Do nadstavbové 
části tak vstupoval v roli velkého favorita. Vše probíhalo 
hladce, než narazili na FBC Intevo Třinec, tým, který 
ve východní skupině 1. ligy žen byl jen o trochu méně 
dominantní než Pražanky. Slezanky pevnou obranou 
dokázali překvapit BLACK ANGELS v prvním utkání, 
v druhém se následně série srovnala. V rozhodujícím 
třetím zápase o jeden šťastný gól nakonec vyhrál Třinec, 
který tak ženy vyřadil v semifinále, jejich sny o postupu do 
ženské Extraligy tak musí být bohužel o rok odloženy.

BLACK ANGELS je znám po celé republice obzvláště pro 
svou práci s mládeží, ze které vychovává hráče pro své 
seniorské týmy. Není proto náhodou to, že i oba juniorské 

týmy (klučičí i holčičí) hrály nejvyšší 
soutěže. Ba nejen to, oba se probojovaly do 
nadstavbové fáze. Cesta v PLAYOFF juniorů 
bohužel skončila ve čtvrtfinále s Tatranem 
Střešovice. Kluci však nemusí věšet hlavy, 
právě tento soupeř nakonec vyhrál celou 
soutěž, vypadli proto s nejlepším týmem. 
Juniorky se probojovali ještě o krok dál. 
Po vítězství ve čtvrtfinále nad Vítkovicemi 
odehrály těsnou semifinálovou bitvu s FBS 
Olomouc, kde o vítězství Hanaček rozhodl 
jen nepatrný brankový rozdíl v obou kláních. 
Vzhledem k jejich vysokému umístění po 
základní části tak získaly za svou celosezonní 
tvrdou práci bronzové medaile.

KBELSKÉMU FLORBALOVÉMU TÝMU 
BLACK ANGELS SKONČILA SEZONA. 
JAK SI VEDLI?



Vítání jara jsme uspořádali v aprílovou sobotu před 
velikonočními svátky již tradičně. Překrásně voňavý 
park plný rozkvetlých květin - zlatého deště, narcisek, 
fialek a jiných jarních rostlin byl velikonočně ozdoben. 
Především pro menší návštěvníky jsme připravili tvořivé 
velikonoční dílny, jarní soutěže a program plný písniček, 
pohádek a povídání. Tento ročník byl však netypický v 
tom, že vzhledem k nutným úsporám kbelské radnice v 
souvislosti s navýšením energií se všichni účastníci – aktéři 
a organizátoři dali na této akci „všanc“ úplně zdarma 
bez nároku na honorář. Tímto srdečně děkujeme všem 
spolkům, ZŠ i MŠ, moderátorům, zvukaři a zkrátka všem 
pomocníkům, kteří společně s námi nechtěli, aby se tato 
tradiční akce zrušila. Celý den i přes trošinku aprílové 
počasí se nám všem povedl, o čemž svědčila celková 
atmosféra i rozesmáté tváře návštěvníků.

Šárka Egrtová
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VELIKONOČNÍ JARMARK  SVAZ TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH MO KBELY
Březnové akce STP MO Kbely
V měsíci březnu, 1. 3. 2023 jsme se sešli v Lidovém domě, 
kde proběhlo vystoupení dětí z Mateřské školy Letců k MDŽ. 
Jako vždy bylo vystoupení dětiček naprosto perfektní. Děti 
se skutečně velice snažily a bylo to velice milé vystoupení. 
Hudební doprovod zajistil pan ředitel Ptáčník, vystoupení 
nacvičila paní učitelka Branišová a skutečné vše bylo zcela 
profesionální, za což jim náleží velké poděkování.
Po této kulturní vložce jsme se přenesli do reality všedního 
dne. V úvodu nás přišel pozdravit a zodpovědět některé 

dotazy tajemník MČ Praha 19 JUDr. Nykles. Po vystoupení 
dětí jsme zahájili, v souladu se stanovami, naši výroční 
členskou schůzku spojenou s volbou orgánů spolku 
vzhledem k uplynutí pětiletého funkčního období. Dalším 

bodem byla volba delegáta na republikový sjezd STP, který 
proběhne 15. – 16. 9. 2023 v Benešově. 
Pro platnou volbu je potřeba třetina členů, což je 34 členů. 
Přítomno bylo 54 členů a veškeré hlasování bylo platné a 
všichni byli zvoleni jednomyslně. 
Do orgánů na volební období 2023 – 2028 byli zvoleni:
Anna Zborníková        -  předsedkyně

Věra Svárovská          -  místopředsedkyně
Alexandra Poláková   -  hospodářka
Jaroslava Vrbová       -  členka
Vladimír Vrba             -  člen
Helena Kaboňová       -  členka
Tržilová Jitka              -  členka
Semecká Nataša        -  členka
Janečková Jana          -  členka
Zelenka Milan             -   kontrolor účtů
Anna Zborníková        -   delegátka na republikový sjezd STP
První tři členové tvoří předsednictvo organizace a jsou 
zapsáni spolu s revizorem účtů ve Spolkovém rejstříku u 
Městského soudu v Praze. 
Součástí programu volební schůze bylo i hodnocení 

činnosti organizace, zpráva o hospodaření a schválení 
účetní závěrky za rok 2023, která je rovněž zveřejněna ve 
Spolkovém rejstříku u Městského soudu v Praze. 
Pro příští období se hlavně těšíme, až bude v provozu 
zdravotní středisko a budeme se moci scházet 
v Mladoboleslavské 20. Musíme se zaměřit na změnu 
v organizaci náplně našich aktivit a zapojení zejména 
mladších členů.

Anna Zborníková, předsedkyně STP MO Kbely
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA PRAHA - KBELY
Vážení čtenáři, dění ve škole můžete také průběžně sledovat na webu školy www.skola-
kbely.cz nebo na facebookových stránkách školy www.facebook.com/skola.kbely. Najdete 
tam také fotogalerie z různých školních akcí.

PŘESTÁVKY VE ŠKOLE JSOU AKČNĚJŠÍ A ZÁBAVNĚJŠÍ 
Říká se, že kdo si hraje, nezlobí. A zdá se, že toto známé 
rčení funguje i o přestávkách ve škole.
Během března se na chodbách školy objevily odpočinkové, 
zábavné a sportovní prvky, na které žákům přispěli všichni 
kupující účastníci vánočního jarmarku. Žáci sepsali, co 

by si z těchto peněz přáli. Zástupci školního parlamentu 
pak vybrali jednotlivé prvky, které se pořídily nebo ještě 
postupně pořídí. Vypadá to, že idea a následný výběr 

opravdu stály za to, protože chodby jsou o přestávkách 
plné žáků, kteří se aktivně zabaví. Využívají tak přirozeného 
odpočinku mezi hodinami a během vyučujících hodin jsou 

pak někteří z nich i soustředěnější.
Zatím se pořídily sedací vaky, basketbalové koše, 
pingpongové stoly, stolní fotbálky, skákací panáci, hrací 
koberce „Člověče, nezlob se“ nebo dětské kuželky. Děti 
obdržely informaci, že se o prvky musí dobře starat, aby 
jim dlouho vydržely. Nechť jim tedy dlouho vydrží. 

Eva Kulichová, ředitelka školy 

ZA LYŽOVÁNÍM DO KRKONOŠ I NA RAKOUSKÝ 
LEDOVEC 
Sedmdesát žáků 7. tříd absolvovalo koncem ledna lyžařský 
výcvik v Malé Úpě v Krkonoších. Žáci si zalyžovali na tamních 

sjezdovkách. O měsíc později vyrazily odvážnější děti za 
pořádnou super lyžovačkou do rakouských Alp. Užily si 
kopce v Sillianu na hranicích s Itálii, pořádným zážitkem pak 
bylo lyžování na Mölltalském ledovci ve výšce 3 122 metrů 

nad mořem na jižní straně nejvyšší hory Rakouska Grossglockner. 
Jan Fiala a Anna Rezková, organizátoři lyžařských výcviků

NOC S ANDERSENEM SE I PŘES REKORDNÍ ÚČAST 
VYDAŘILA 
V noci z 31. března na 1. duben se konala v rámci Noci s 
Andersenem přespávačka ve škole. Co do počtu žáků byl 
letošek rekordní, zúčastnilo se ji přes 600 žáků. Organizačně 
to bylo velice náročné, ale zvládlo se to. Některé třídy, 

jako například 5.B nebo 9.B, připravily pro mladší děti 
divadlo, některé (například 4.D, 7.B, 8.D) pohádkové hry. 
Někteří žáci pomáhali kuchařkám a kuchařům v kuchyni s 
přípravou večeře a snídaně. Všichni dohromady si pak akci 
velice užili a druhý den odcházeli plni nových zážitků.  

 Jarmila Rambousková, zástupkyně ředitelky školy

ŽÁCI 8.B A 8.D SI VYZKOUŠELI, CO VŠECHNO OBNÁŠÍ 
ODBĚR KRVE  

Žáci 8. tříd si v polovině března připravili hru, kterou 
si vyrobili při výtvarné výchově a následně si ji zahráli o 
přírodopisu. Hra byla zaměřena na malý a velký krevní 
oběh - žáci se stali krvinkami a museli správně proběhnout 
srdečním systémem. Na to ve čtvrtek 16. března navázala 
přednáška o oběhové soustavě a praktická část, při které si 
děti z 8.B a 8.D vyzkoušely odběr krve z umělé ruky a vše, 
co je s tím spojené. Přednášku i pomůcky k odběru krve si 
připravila kbelská občanka Martina Lacinová, které tímto 
děkuji za možnost nevšedního vzdělávání. 

Lenka Rapantová, učitelka přírodopisu 
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ŽÁKOVSKÉ PRŮKAZY ISIC NA NAŠÍ ŠKOLE 
Naše škola nově vydává svým žákům, pedagogickým i 
nepedagogickým pracovníkům mezinárodní průkazy ISIC, 
ITIC & ALIVE. Tyto průkazy jsou především identifikačním 
dokladem, který potvrzuje studium nebo zaměstnání na 
naší škole, ale rovněž funguje jako mezinárodně uznávaný 
doklad akceptovaný ve 130 zemích světa, a také jako 
průkaz využitelný pro tisíce různých slev a výhod v ČR. 

ISIC, ITIC & ALIVE jsou také neocenitelnou pomůckou při 
cestování – v zahraničí uznávanou na více než sto dvaceti 
pěti tisících místech. Zažádat o vydání průkazů pro dítě 
můžete přes třídní učitele. Poplatek 350 Kč bude vybírán 
při pořizování fotografie. 

Petr Šeda, zástupce ředitelky školy

SLAVNOSTNÍ PŘEDÁNÍ CERTIFIKÁTŮ PRE A1 
STARTERS PRO ŽÁKY 5. ROČNÍKU 
Koncem března došlo ve škole ke slavnostnímu předání 
certifikátů z anglického jazyka žákům z 5. tříd, kteří úspěšně 

složili zkoušky PRE A1 STARTERS (dříve YLE STARTERS). 
Slavnostního předávání se zúčastnili ředitelka školy Eva 

Kulichová, angličtinářka Daniela Onuh a poblahopřát přišel 
úspěšným i radní z kbelské radnice Radek Petráň. Vše se 

odehrálo za mohutného potlesku spolužáků, kteří šťastné 
účastníky přišli podpořit.  

Daniela Onuh, koordinátorka jazykových zkoušek

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ „PO STOPÁCH ŠKOLY“ OBRAZEM – 9. BŘEZEN 2023
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www.kbely.tv
KBELY TV
Výběr nejzajímavějších reportáží

Kde dobít elektromobil?
Jaké jsou možnosti dobíjení elektrických aut ve Kbelích a okolí? Řekneme 
Vám to během dvou minut. 
https://www.youtube.com/watch?v=JuP85EaYIK0&ab_channel=KbelyTV

Valentýn ve škole
14. února 2023 byl Valentýn. A oslavoval se i v kbelské základní škole.  
Akci uspořádali sami žáci devátých tříd.
https://www.youtube.com/watch?v=DenZK5O4X6A&ab_
channel=KbelyTV

Rekonstrukce Jilemnické pokračuje
V březnu začala rekonstrukce druhé části Jilemnické ulice a na ni 
navazující Bohdanečské.  Silnice získá úplně nový povrch a také 
bezpečnou stezku pro pěší a cyklisty, která povede vedle.
https://www.youtube.com/watch?v=p6eVbqqTr2Y&ab_channel=KbelyTV

Palestra Kbelská 10
4. března 2023 proběhl další ročník silničního běžeckého závodu Palestra 
Kbelská 10. Účastnilo se zhruba 1300 běžců.  
https://www.youtube.com/watch?v=uXFg41xu0_s&ab_channel=KbelyTV

Jak se staví: Albatros Kbely
Albatros Kbely - největší developerský projekt ve Kbelích. Podívejte se s 
námi, jak probíhají práce v projektu, kde má být 650 bytů.
https://www.youtube.com/watch?v=xML8K-KVbnE&ab_
channel=KbelyTV
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Akceptujeme kartuSPORTOVNÍ HALA KBELY POD ZÁKLADNÍ ŠKOLOU KBELY
TOUŽIMSKÁ 732/24I, 197 00 PRAHA 19 - KBELY
@SPORTHALAKBELY   I   SPORTHALAKBELY.CZ   I   +420 777 614 443

Od dubna otevíráme 
denně pro veřejnost: 

Více informací na www.sporthalakbely.cz
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Minižákovské turnaje
Nadregionální turnaj U11 na „domácí“ palubovce v 
Hloubětíně byl parádní příležitostí poznat vzdálenější 
mimopražské soupeře. Do hry se za nás zapojilo i několik 
začínajících hráčů a dokázali si, že tempo zápasů zvládnou. 
Po dobrém výkonu si naši kluci zaslouženě odnesli 
turnajové vítězství.

Pořadí turnaje: 1. Sokol Kbely, 2. BSK Č. Budějovice, 3. SKB 
Rokycany

Nadregionální turnaj U12 v Kolíně proběhl 23. ledna, naši 
mladší minižáci v něm nejprve podlehli velmi silnému 
soupeři z Brna (18:44). Poté zapsali první „stovku“, když 
porazili začínající basketbalisty České Lípy (128:4) a na 
závěr až v koncovce padli s domácím družstvem BC Kolín 
(46:50).

Pořadí turnaje: 1. Basket Brno 2. BC Kolín 3. Sokol Kbely     
4. Česká Lípa

Aprílový nadregionální turnaj U12, který jsme pořádali v 
Hloubětíně, přinesl silné soupeře z celých Čech a velmi 
kvalitní hru v bojovných zápasech. Naši kluci nevyhráli 
ani s jedním z účastníků nadcházejícího Mistrovství 
republiky, s BA Nymburk (22:79) a Sokolem Písek (27:63). 

Po zlepšení obrany však bojovali v třetím zápase o výhru 
nad Náchodem až do posledního okamžiku, kdy poslední 
střelou prohráli (41:43).

Pořadí turnaje: 1. BA Nymburk 2. Bizoni Náchod 3. Sokol 
Písek 4. Sokol Kbely

Nadregionální turnaj U13 v Radotíně proběhl 5. února. Naši 
starší minižáci v něm vyzráli pouze na domácí Radotínský 
SK (60:19), poté po slabém výkonu prohráli s BK Tábor 
(21:56). V posledním zápase hráli vyrovnaně se Sojkami 
Pelhřimov, v koncovce se však radoval soupeř (33:34).

Pořadí turnaje: 1. BK Medvědi Tábor 2. BK Sojky Pelhřimov 
3. Sokol Kbely 4. Radotínský SK

Mezinárodní velikonoční turnaj v Letňanech
Velikonoční basketbalový turnaj v PVA Letňany jsme si 
nemohli nechat ujít. Do soutěže chlapců ročníku 2011 jsme 
nastoupili s týmem z hráčů ročníků 2011–2013. Pro něž 
bylo unikátní zahrát si své první zápasy proti zahraničním 
vrstevníkům. Kluci bojovali jako praví sokoli a obstáli. Po 
dvou výhrách ve skupině obsadili 3. místo, poté v zápase o 
celkové 5. místo prohráli s týmem z Lotyšska a skončili šestí 
z deseti účastníků.

Pořadí turnaje: 1. Tbilisi (GEO) 2. Brandýs n. L. 3. Jonava 
(LIT) 4. Č. Brod 5. Iecava (LAT) 6. Sokol Kbely 7. Bratislava 
(SVK) 8. Čakovec (CRO) 9. Roudnice n. L. 10. Mariánské 
Lázně

SOKOL KBELY - BASKETBAL
MLADÍ KBELÁCI POD BEZEDNÝMI KOŠI 
NABÍRAJÍ DALŠÍ ZKUŠENOSTI 

Nejmladší minižáci – U11
Do lednových zápasů Pražského přeboru kluci vlétli v 
plné síle. Odhodlání se herně i výsledkově projevilo, když 
přehráli výborným výkonem Žižkov a podařilo se jim 
úspěšně ubránit dva nejlepší střelce celé soutěže. Podobně 
se jim vedlo i o den později proti Kunraticím a BA Sparta. 
Hlavně Sparta se proti Kbelům hecovala a na jejich domácí 
palubovce chtěla uspět. To kbelští basketbalisté nedovolili. 
Celý tým dřel a eliminoval jinak výborně střílejícího 
kapitána soupeře. Z tohoto herního víkendu si kluci odnesli 
tři vítězství, čímž se v průběžné tabulce posunuli na šesté 
místo.

První březnový víkend přinesl další čtyři zápasy. Náš 
tým doma zvládnul porazit dobrou kombinační hrou v 
důležitém souboji Radotín. Výhra o 45 bodů potěšila 
všechny. V ostatních zápasech s lídry soutěže se překvapení 

nekonalo. Přesto naši hráči ukázali stoupající kvalitu, na 
silné soupeře se herně pomalu, ale jistě, dotahujeme. V 
půli dubna hrajeme poslední čtyři zápasy letošní sezóny. 
O další vítězství se utkáme se Žižkovem. Úspěch by nám 
otevřel cestu k celkovému pátému místu v devítičlenné 
soutěži.

Díky výkonům v sezóně si družstvo kategorie U11 vysloužilo 
pozvánku do Ostravy na Festival Minibasketbalu, tedy 
turnaj pro nejlepší týmy, které se neprobojovaly mezi 
dvanáctku účastníků Mistrovství republiky.

Mladší minižáci – U12
Podzimní kvalifikační boje přisoudily našemu týmu účast 
ve spodní skupině Pražského Přeboru, kde bojuje pět týmů 
z celkových jedenácti.

Naši sokoli v této skupině od začátku 
dominují a drží si s náskokem první místo. 
Největšími konkurenty se ukázali Jižní Supi z Petrovic. Ve 
dvou vzájemných tuhých soubojích nejdříve v Petrovicích 

vyhrály Kbely (57:41). V odvetě druhý den ráno na domácí 
palubovce se však radoval soupeř (40:60).
V neúplné tabulce máme na druhé Supy náskok dvou 
výher. V druhé půli dubna nás čekají poslední čtyři zápasy. 
Udržení nejvyšší příčky mají Kbeláci plně ve svých rukou.

Starší minižáci – U13
Těžká podzimní kvalifikační skupina, a hlavně zlepšení 
soupeřů ze Sparty odsoudily družstvo podobně jako u 
mladších spoluhráčů k bojům ve spodní skupině Přeboru 
Prahy.
V prvním lednovém víkendu nás čekal výjezd do Kralup 
nad Vltavou, kde jsme v nejvyrovnanějším utkání sezóny 
zvítězili nad Tygry Praha B (50:47). V následujícím týdnu 
nás zaskočil připravený soupeř z Jižních Supů, se kterým 
opět soupeříme o nejvyšší pozici ve skupině, a porazil 
nás o třináct bodů (34:47). Ve všech ostatních zápasech 
soupeře pravidelně porážíme výraznějším rozdílem a před 
posledním víkendem držíme šance na vítězství ve skupině.

Přípravky – U10
Družstvo přípravky nemá dlouhodobou soutěž, a tak se 
účastní jednorázových turnajů a setkání. Jedno takové 
jsme uspořádali na konci ledna v domácí tělocvičně. Naši 
kluci prokázali největší basketbalovou zkušenost, a tak 
brali po zásluze první místo, byť výsledky v tomto případě 
opravdu nejsou to nejdůležitější.

Pořadí turnaje: 1. Sokol Kbely, 2. BK Žďár nad Sázavou,       
3. Pandy Čelákovice

Družstvo U12 na turnaji v Kolíně

Momentka ze zápasu U11

Minižáci na Velikonočním turnaji

Nadregionální turnaj Přípravek
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SKAUT - S.S.V.
LOUTKOVÉ DIVADLO
Jak jistě víte z předešlého vydání Kbeláku, založil náš skautský 
oddíl loutkové divadlo s názvem   -  Zvoneček. Máme za sebou 

již dvě představení Mauglího pro malé děti. O Velikonocích 
jsme opět pro malé děti zahráli - Velikonoční pohádku. 
 
VÝPRAVA NA ZLATÝ KOPEC

Každý měsíc podnikáme dobrodružné 
výpravy. Tentokrát jsme se vydali na Zlatý 
kopec u Přezletic. Počasí bylo opravdu 
drsné. Padal sníh a foukal ledový vítr. V 
dolíku jsme byli schováni před nepřízní 
počasí, a tak jsme si zde postavili přístřešek 
a hráli naše oblíbené hry. Na závěr jsme si 
rozdělali malý ohníček a opekli si buřty. 
Vše jsme po sobě uklidili a vydali se na 
cestu domů.
 
20. výročí Skaut - S.S.V.
24.-25. března jsme si otevřením naší 
skautské klubovny pro veřejnost, 
připomněli 20. výročí vzniku naší 
organizace. Návštěvníkům jsme předvedli 

klubovnu v plné kráse. Velice 
nás potěšilo, že k nám přijeli 

i skauti ze vzdálenějších koutů naší země. Navázali jsme 
tak nové přátelské kontakty. Pro návštěvníky byl připraven 
výroční katalog a pamětní nášivka.
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KRC COBYDUP

KBELSKÝ MASOPUST

Pomáháme projektem „Co dělat, když…?“

Vážené Kbelačky a milí Kbeláci, dovolte mi Vás 
informovat, že i pro letošní rok se nám podařilo 
získat podporu v rámci dotačního programu Rodina 
poskytovanou MPSV, a proto i letos plánujeme 
pokračovat v aktivitách, kterým se díky zmíněnému 
projektu dlouhodobě věnujeme.  

Jako novinku pro letošní rok nabízíme zájemcům 
možnost tlumočení seminářů a individuálních 
rodinných poraden do ukrajinského jazyka.  
 
Projekt „Co dělat, když...?“ se věnuje následujícím 
oblastem: výchovným a rodinným problémům, 
primární prevenci v rodinách nebo pracovně-právní 
problematice. Sem patří: 
Interaktivní workshopy v oblasti péče o rodinné 
vztahy a výchovu dětí. Témata těchto workshopů 
se týkají řešení zátěžových situací, podpory rodičů 
a jejich nasměrování k pozitivnímu rodičovství, 
problémových situací mezi rodiči a dětmi, jako jsou 
například tresty nebo odměny, dětská agresivita, 
vzdor, sourozenecká rivalita, práce s dětskými 
emocemi. Pro velký zájem jsme připravili na jaro i 
seminář Procvičování pánevního dna.  
Na workshopy zveme externí odborníky, jako je např. 
logoped, fyzioterapeut, ergoterapeut nebo výživový 
poradce. 
Odborné semináře v oblasti primární prevence 

v rodinách. Zde se věnujeme obtížným 
situacím v rodině, jako je nástup do školy, 
rozvod rodičů atd. Pro letošek jsme zařadili i témata 
jako aktivity dětí na sociálních sítích, prevence 
závislostí nebo problematika sendvičové generace.  
Odborné semináře týkající se pracovně-právní 
oblasti. Semináře klienty informují o možnostech 
pracovních vztahů, jejich zahájení a ukončení, nároky 
rodičů v souvislosti s nástupem na mateřskou a 
rodičovskou dovolenou a návratem z nich. 
 
S obrovským zájem se setkávají individuální poradny, 
a to jak pracovně-právní poradna, tak rodinná 
poradna. Aktuálně se nám podařilo navýšit jejich 
kapacitu, proto můžete jejich služby opět využít. V 
roce 2023 máte k dispozici individuální poradny v 
oblasti výchovy a prevence a elektronickou právní 
poradnu (codelatkdyz@krc-cobydup.cz), odkud 
je anonymně předáme spolupracující právničce a 
zpracované odpovědi Vám pošleme zpět.  
 
Informace a letáky na připravované semináře můžete 
sledovat na našich sociálních sítích a webových 
stránkách.  
 

Těšíme se na Vás. 
Lenka Maršálková 

ředitelka kulturního centra a vedoucí a koordinátorka 
projektu „Co dělat, když...?“ 

V únoru jsme již tradičně uspořádali Kbelský masopust, 
který se mohl konat díky finanční podpoře hl. m. 
Prahy, Městské části Prahy 19 a dobrovolníkům nejen 
z rodinného centra CoByDup, ale také širokého okolí. V 
tomto roce jsme ponechali model z loňského roku, a to 
formou průvodu po Kbelích s programem na vytyčených 
místech. Kromě určených míst se mohli návštěvníci 
těšit z programu v Centrálním parku Kbely, kde byly k 
dispozici nejen stánky s masopustními dobrotami, ale také 
řemeslné stánky. Průvod vycházel po povolení obchůzky 
paní místostarostkou Ivanou Šestákovou za doprovodu 
muzikantů z centrálního parku a během něj čekalo na 
návštěvníky představení loutkového divadla, cirkusové 
číslo s obručemi nebo tanec s medvědem. Pak se průvod 
vracel do centrálního parku, kde se odehrálo tradiční 
setnutí kobyly a rej masek. Nechyběla ani volba krále a 
královny masopustu, ocenění masek jednotlivce a skupiny, 
a to jak v dospělácké, tak dětské kategorii. Masopust byl 
poté zakončen divadelním vystoupením. Jako každý rok, i 

letos se masopust těšil velké oblibě.
Děkujeme všem, že společně držíme tuto 
tradici.

Za tým KRC CoByDup
Lenka Baťková
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SDRUŽENÍ RODIČŮ A PŘÁTEL ŠKOLY
Společné projekty jedou na plný plyn!

Pokud sledujete dění kolem školy, jistě pro vás není žádnou 
novinkou, že akcí, do kterých se SRPŠ zapojuje stále 
přibývá. Stručně shrnu, co již proběhlo a na co se můžeme 
do konce školního roku ještě těšit. Vše najdete i na našem 
webu srpskbely.cz.

Školní akci Noc s Andersenem jsme spojili s projektem 
Dnes vaří děti, který spočíval v tom, že dobrovolníci 
z řad dětí a rodičů připravili večeři a snídani účastníkům 
Andersena. Spolek navíc na menu i finančně přispěl a 
zájem byl obrovský. A jak si mladí kuchaři a kuchařky vedli 
komentuje koordinátorka této aktivity Jiřina Gregorová:

„Děti se opravdu měly k práci. Byly samostatné a skvěle 
si pomáhaly. Nezaskočil je ani závěrečný úklid kuchyně. 
Velkou odměnou nám všem byli spokojení strávníci, kteří 
nešetřili chválou. I z fotek můžete vidět, že to byl pro 
všechny velmi zábavný zážitek, který si společně rádi někdy 
příště zopakujeme.“

V dubnu proběhla Rodičovská kavárna na téma Ach, 
ty domácí úkoly. Debatovat s rodiči přišla speciální 
pedagožka a rodinná psychoterapeutka Mgr. Hana 
Imlaufová a zaměřila se především na to, jak efektivně 
vést děti k větší samostatnosti a zodpovědnosti při plnění 
školních povinností. Další Kavárna se uskuteční 31. 5. na 
téma Profese budoucnosti a hostem bude manažerka 
ManpowerGoup Lenka Vokáčová. Setkání může zaujmout 
hlavně rodiče dětí z II. stupně, kde se už společně řeší, jak 
by mohly děti pokračovat po základní škole. „Dozvíme se 
například, jak se aktuálně mění trh práce, o jaké profese 
bude největší zájem, ale i tipy, jaké dovednosti máme 
dětem pomáhat rozvíjet, aby měly v budoucnu lepší 
možnost se uplatnit,“ doplňují koordinátorky projektu 
Markéta Cacáková a Marie Kubešová. 

Stejné koordinátorky oživují projekt Profesím pod 
pokličku, ke kterému se Spolek po delší odmlce opět 
vrací. Cílem projektu je představovat žákům 8. tříd hosty 

různých profesí, se kterými mohou 
probírat vše, co je dovedlo až k jejich 
povolání. V dubnu se uskutečnila 
první přednáška s profesionálním 
vojákem z kbelské letecké základny. 
V květnu přijdou do školy diskutovat 
architektka/právnička v jedné osobě 
a truhlář. „Snažíme se, aby hosté 
měli vztah k naší městské části a byli to lidé, kteří ve 
Kbelích bydlí nebo pracují“, upřesňuje M. Cacáková a M. 
Kubešová. Pokud budete ochotni se podělit s žáky o váš 
příběh spojený s vaším povoláním, napište nám na e-mail 
srps.kbely@seznam.cz. Děkujeme.

Spolek spolupracuje se školou i na projektu Kbelský psavec, 
který probíhá plně pod vedením školního parlamentu. 
SRPŠ zajišťuje odměny pro výherce a bude asistovat 
při vyhodnocení, které proběhne v květnu. „Zaslané 

příběhy jsou skvělé, moc nás těší se na takovém projektu 
podílet!“ Pochvalují si koordinátoři Radomír Švec a Pavla 
Wagnerová. 

Hravé odpoledne připravil koordinátor R. Švec na 4. května 
s názvem Den deskovek. Prostor školní jídelny zasypou 
desítky nejrůznějších deskových her a děti budou mít 
možnost soutěžit, ale i zkoušet ty hry, které zatím neznají.

A co ještě do prázdnin společně se školou stihneme? 
Sportovní olympiádu (1. 6.) a Zahradní slavnost (27. 6.). 
Na obě akce se moc těšíme! Rovněž jsme už rozběhli 
administraci smluv pro párovou výuku na příští školní 
rok. Ano, září je vlastně za rohem a na podzim máme 
se zástupci školy připravené další akce, které začneme 
připravovat ještě před létem. O všem budete vědět včas. 
Určitě sledujte naše webové stránky srpskbely.cz.

Vlaďka Kolaříková, předsedkyně SRPŠ Kbely

mailto:srps.kbely@seznam.cz
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ŠAKAL KBELY – CHVÍLE PRO TVŮJ TRÉNINK
PRVNÍ ČTVRTLETÍ V KOSTCE ANEB 
„OBSAH KOSTKY = A NA 4, OBSAH ŠAKALÍ 
KOSTKY = RADOST NA 4“

Radost na prvou: Novoroční výšlap z Vraného na Závist a 
zase zpátky cestou necestou

První lednovou sobotu jsme vyrazili na již tradiční dobytí 
zajímavého místa v okolí Prahy, ideálně, když bude na 
kopci nebo přes kopec a letos padl los na hradiště Závist 
s relativně novou rozhlednou. Cestou jsme překonávali 
údolí, přeskakovali nesčetněkrát potok, škrábali se do 

prudkých svahů, celkem ušli 17km a hlavně všichni dorazili 
do cíle. Závidět může ten, kdo s námi nebyl…..

Radost na druhou: Když o pořádnou zimu nezavadíš, nech 
si o ní vyprávět

Dřevák v Pralese, venku leden s jarním počasím, k tomu 
promítání a vyprávění našeho kamaráda a dobrodruha 
Jana Vency Franckeho o jeho zatím posledním opravdu 
arktickém závodě na 1000 mil Aljaškou. 

Radost na třetí: Zimní příprava v tělocvičnách aneb až se 
jaro zeptá……my známe odpověď.

Gymnastika, koordinace, posilování, to vše zabalíme do 
her a příběhů a ani nevíme jak, zimní část je skoro za námi.

Radost na čtvrtou: Dětské závody v rámci Krosového 
poháru

I letos ŠAKAL Kbely vyráží do okolí Prahy a zajišťuje dětskou 
část běžeckého poháru o pěti dějstvích. 

Až budete číst toto číslo Kbeláku, budeme mít to první 
„Rajské“ již za sebou. Ale nezoufejte, sledujte naše stránky 
a přidejte se k nám na dalších. Malí, velcí, mladí, starší, 
závoďáci i pohodáři, všichni si svou trasu najdou….a když 
vytrváte, možná to i cinkne.

Mnoho jarních hodin v radostném pohybu vám přejí zavilí 
ŠAKALové.
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GALAPÁRTY KBELSKÉ MLÁDEŽE
Dne 23. 3. 2023 v Lidovém domě ve Kbelích se uskutečnila 
Galapárty fotbalové mládeže Spartaku Kbely na téma: 
„Bavíme se nejen fotbalem“ a profesionálně jej odmoderoval 
Honza Říha. Představení týmů bylo proloženo hudebními 

vystoupeními našich hráčů a hráček od předpřípravek až po 
hráče týmu Mužů včetně Rodana Tuky finalisty české řady 
Eurovize. Svou přítomností nás poctila Eva Haniaková, která 
byla před pár dny, jako první žena v historii, uvedena do 
Síně slávy českého fotbalu. Spolupráci v rámci partnerského 
klubu Slávie Praha zase přišel osobně okomentovat Kryštof 

Herold vedoucí přípravek Slávie Praha. Závěr 
večera vyplnil DJ Kumbál. Díky podpoře rodičů 
a sponzorům jsme měli spoustu dobrého jídla. 
Autory programu a scénáře Galapárty byli 
Míša Frydrychová a Míra Schmid, kteří vše připravovali 
3 měsíce. Odměnou jim byly nadšené děti, spokojení rodiče 

a pochvaly od všech přítomných z řad trenérů, vedoucích a 
hostů.
Za fotodokumentaci děkujeme Petrovi Váňovi viz.www.
spartak-kbely.cz

Vít Mrkvička
Manažer mládeže

PŘEDPŘÍPRAVKY – PŘÍPRAVA DO SEZONY
Turnajem O kbelský koláč 4. března jsme uzavřeli zimní 
halovou sezónu, ve které jsme sehráli celkem 10 turnajů 
s nadějnými výsledky. Následně jsme odehráli venkovní 
přípravná utkání se Slavií Praha a Loko Vltavín. Od konce 
dubna budou hrát dva naše týmy tradiční soutěž Ministar, 

která prověří naší zimní přípravu.  Tu jsme si na závěr zpestřili 
skákáním na trampolínách v Jump Parku v Letňanech, 
kterého se zúčastnilo 20 našich dětí.  Byla to skvělá změna 

po mnoha trénincích v tělocvičnách, ze kterých se konečně 
stěhujeme na perfektně připravený trávník.

Míša a Míra

U10 SPARTAK KBELY NA WINTER CUP 2023 VE 
WROCLAWI
O víkendu 24-26/2 jsme se vydali na další mezinárodní turnaj 
do Polska, konkrétně do hlavního města Dolnosaského 
Vévodství Wroclawi. Celkem se turnaje účastnilo v kategorii 
U10 32 týmů z Polska, ČR, Estonska a Anglie. 7 odehraných 
zápasů během soboty znamenalo dobrovolnou večerku 
kluků už v 21:00.
Během cesty na hotel nás zastihla příjemná zpráva. 

V nedělní skupině nás čekal mj. anglický FC Watford, 
Fotbalová Akademie Magic London.
V neděli jsme začali zápasový maraton prvním historickým 
zápasem s anglickým soupeřem – extrémně tvrdě hrající FA 
Magic London. Je tedy pravda, že v Anglii se asi hraje úplně 
jinak. Krásné a vyhrocené utkání jsme urvali 2:0. Posledním 

utkáním v turnaji byl opět anglický soupeř FC Watford.  
Ohromná euforie radosti – porazili jsme FC Watford a ještě 
v zápase o pohár v Gold Group. Tím pádem jsme zakončili 
turnaj slavnostním vyhlášením vítěze Zlaté skupiny i s 
pozvednutím poháru a medailovým ceremoniálem. Celkově 
jsme obsadili 7.místo z 32 týmů. Byl to krásný turnaj, plno 
kvalitních soupeřů a společný zážitek pro všechny hráče, 
trenéry i rodiče.

Tomáš Hrouda vedoucí týmu U10

ZIMNÍ LIGA MLADŠÍCH ŽÁKŮ 2023 – 1. MÍSTO PRO KBELY
Do závěrečného turnaje 12. 3. 2023 jsme si přinesli 
maximální počet bodů získaných v základní části a dle 
propočtů nám stačila jedna výhra a mohli jsme slavit.                
A to se nám podařilo díky výhře nad FA Praha. Zápas jsme 
ovládli 4-0 a mohli začít slavit.
Za předvedenou hru po celou zimní ligu musím kluky 
pochválit a i slova o přinesení kvality našim týmem do 
zimní ligy od ostatních trenérů a vedoucích jsou pro nás 
velice potěšující.
Sestava finálové skupiny zimní ligy : Jirka H. brankář, Honza 

Galapárty

Galapárty

Předpřípravka – Jump Park

Předpřípravka – zimní příprava

U10 Zimní turnaj Wroclav

U10 Zimní turnaj Wroclav

http://www.spartak-kbely.cz
http://www.spartak-kbely.cz
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O., Martin Š., Marťas G., Maty F., Maty S., Teo, Daků, Míša K., 
Ondra, David, Péťa N., Tom P., Štěpa jako talisman, poslední 
dva po nemoci a Tom velice toužil hrát, tak naskočil na pár 
minut.

HOŠI DĚKUJEME
Vašek Petráň, Pavel Gráf

Trenéři U13

TRAVNATÉ HŘIŠTĚ JE SKVĚLE PŘIPRAVENO
Na letošní začátek sezóny se podařilo připravit trávník, 
který je za posledních 10 let v nejlepší kondici. Vděčíme za 
to i tomu, že jsme minulý rok prováděli pravidelnou údržbu 
trávníku. Vše konzultujeme s odborníky z firmy Eurogreen, 
která se stará o ligové trávníky. Těší nás z jejich strany i 
uznání, že i při takovém počtu tréninků a zápasů a absenci 
velké UMT, jsme schopni udržet kvalitu trávníku na vysoké 
úrovni. Starosti nám ale dělá stárnoucí technika a absence 
velké sekačky, která nám minulé léto dosloužila. Je to dáno 
i tím, že nemáme vyhovující prostory na uskladnění a servis 
techniky.

Lukáš Fešar
Správce hřiště

TRÉNINKY NA UMT VINOŘ
V zimní přípravě jsme využívali dvakrát týdně UMT ve Vinoři 
a velice děkujeme, že nám to FK Vinoř umožnila. I díky 
tomu jsme udělali na konci února historický výsledek pro 
kbelský fotbal na mezinárodním turnaji ve Wroclawi viz. 
článek Tomáše Hroudy.  Kvalitní fotbalové hřiště s umělým 
povrchem ve Kbelích dlouhodobě chybí a to, jestli se jej 

podaří v nejbližších letech ve Kbelích postavit, rozhodne o 
budoucnosti našich talentů. Zatím nám klub i městská část 
vychází vstříc. Nicméně vysoké částky za nájem musíme 
platit jiným klubům, místo abychom měli vlastní hřiště a 
to naopak mohli pronajímat my jim a ušetřené i vydělané 
peníze mohli znovu investovat do rozvoje možností 
sportování ve Kbelích.  Věříme, že se ve Kbelích podaří 
tento neutěšený stav co nejdříve vyřešit a naše děti budou 
mít kde trénovat.

Michal Nebeský
Šéftrenér přípravek

ÚČAST SPARTAKU KBELY NA SEMIFINÁLE MOL CUPU
Naše týmy měly možnost se zúčastnit na Slávii semifinále 
MolCupu s Bohemkou a moc rádi to kluci využili.  Sešlo se 
nás skoro 60 a atmosféru na stadionu jsme si moc užívali. 
Padlo i pár slziček, když už to vypadalo beznadějně, ale 
nakonec jsme se všichni radovali spolu s celou Slavií! Byl 
to nezapomenutelný večer a i ti nejmenší vydrželi až do 
pozdních večerních hodin, neumrzli a skvěle fandili. Tak tfuj 
tfuj do finále, držíme moc pěsti!

Lucka Havelková

Trenérka mládeže

JAK SI VEDE A-MUŽSTVO
Tabulka 1.A třídy sk.B po 20.kole
SK Střešovice 52
SK Zbraslav 49
Přední Kopanina B 46
FK Zlíchov 39
Spartak Kbely 38
1999 Praha 34
Aritma Praha B 32
SK Uhelné sklady 27
AFK Slivenec 24
Prague Raptors 23
SK Modřany 20
Sokol Cholupice 19
FK Řeporyje 17
SK Libuš 17
Sokol Nebušice 13
Slavoj Vyšehrad B 9

Zimní liga - mladší žáci

Slávie Praha – MOL Cup
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MATEŘSKÁ ŠKOLA ALBRECHTICKÁ MATEŘSKÁ ŠKOLA LETCŮ
Vítání jara 
Zimní období nám uteklo jako voda a my jsme si ho 
náležitě užili. Především naší školkovou zimní olympiádu, 
kterou nám prostřednictvím videonahrávky svým osobním 
vzkazem zahájila ta nejpovolanější – olympijská vítězka 
Ester Ledecká. Atmosféra při zahajovacím ceremoniálu 

byla úžasná. Děti nejdříve tiše stály při poslechu české 
státní hymny. Poté sledovaly vítězný Esterčin sjezd na 
lyžích, u kterého fandily a volaly: Ester, Ester ….. Společný 
prožitek byl opravdu silný. Zapálili jsme olympijský oheň a 
naše první ZOH mohly začít. Děti si vyzkoušely netradiční 
jízdu v bobu vytvořeným z kartonové krabice, slalom 
na lyžích, biatlon a hokej. Splnění jednotlivých disciplín 
jsme si zaznamenávali do deníčku nalepením příslušných 
samolepek. Poslední den jsme slavnostně zakončily ZOH 
rozdáním medailí a diplomů. 
Měsíc únor jsme věnovali profesím, dopravě a 
karnevalovým radovánkám. Děti si vyzkoušely, co obnášejí 
různá zaměstnání a spoustu z nich zaujala činnost 
policistů, hasičů či záchranářů. Navštívil nás kouzelník z 
cirkusu Navaro se svoji bublinkovou show, kde z mýdlových 

bublinek předvedl skvělé kouzelnické představení, z kterého 
byly děti nadšené. Vystoupení odstartovalo přípravy na 
maškarní rej. Na karneval dorazilo plno krásných masek, 
proběhlo focení a celé dopoledne se neslo v duchu her, 
soutěží a tance.
Naše nejstarší děti ze třídy Žirafek se sešly v prostorách 

ZŠ Albrechtická se seniory u příležitosti 
MDŽ. Udělaly radost svým programem 
básní, písní, tanečků s barevnými šátky a 
vyrobenými dárky. Našim předškoláčkům 
se blíží zápis do prvních ročníků ZŠ. Kromě pečlivých příprav 
k nástupu do školy, kdy procvičujeme vše, co má správný 
předškolák umět, jsme základní školu navštívili a účastnili 
jsme se vyučovací hodiny našich starších kamarádů. 
A protože nám začalo jaro, pohádka „Na návštěvě v 
Broučkově“ byla přesně to, co se dětem líbilo a představení 
příjemně doplnilo program naší školy „Barevné kamínky“.
21. 3. konečně nastal ten očekávaný den, kdy jsme mohli 
všichni společně za zpěvu písní, říkadel a řehtaček zahnat 
zimu, vynést a spálit Morenu a konečně otevřeli jarním 

klíčem zlatou bránu k jaru i naši zahrádce.  Stejný den 
připadá i na Světový den Downova syndromu, kde se 
tradičně dává na každou nožku jiná ponožka, jako podpora 
dětí s tímhle onemocněním. Barevnost a originalita 
rozzářila naše chodidla. 
Měsíc březen byl ve znamení poznávání zvířat. K výuce 
nevyužíváme pouze obrazový materiál, ale každoročně 
umožňujeme dětem vidět živá cizokrajná zvířata. Je to 
vždy silný zážitek a společný prožitek všech dětí. Celá MŠ 
se tedy vydala na celodenní výlet do pražské ZOO.
Na konci měsíce jsme uspořádali velikonoční dílničky 
pro rodiče a děti, kde si společně mohli vytvořit malou 
velikonoční dekoraci do svých domovů. Poslední den 
měsíce března se koná  Noc s Andersenem. Tato akce je 
na podporu čtenářství a probíhá každoročně napříč celou 
naší republikou. Naše škola se letos opět zapojila a z noci 
z pátku na sobotu nocovalo ve školce celkem 42 dětí, pro 
který byl připraven zajímavý program. Četli se pohádky, 
které ilustrovala Helena Zmatlíková, následovala noční 
stezka s úkoly, hledání pokladu s baterkou. Po dobré 
večeři od svých rodičů se děti převlékly do pyžamek a 
začala nám pyžamová párty, na kterou budou děti rády 
vzpomínat. Prožili jsme úžasnou společnou noc. Někteří 
zvládli dokonce své první odloučení od rodičů…. Máme 
natrénováno na červen, červnová škola v přírodě bude 
dalším krokem do života dětí. 

Renata Holcmannová, zástupkyně ředitelky

Staré pověsti české
Celý školní rok doprovází třídu Kočiček projekt „Staré 
pověsti české“. Děti příběhům nejen naslouchají, ale s 
našimi nejznámějšími pověstmi se seznamují především 
formou prožitkového učení. S kmenem Čechů již vystoupaly 
na horu Říp. Postavily sídlo vojvody Kroka a seznámily se s 
jeho dcerami Kazi, Tetou a Libuší. Ve velké radě moudrých 
si děti zvolily novou vladařku – Libuši. S Bivojem jsme se 
vydali na lov divočáka a navštívili chuchelskou lesní minizoo.  
Samozřejmě nechyběla ani výprava na Vyšehrad, kde jsme 

se na hradbách setkali s nejslavnějším 
koněm Šemíkem, Horymírem a vládcem 
Křesomyslem, který si stříbra více nežli 
chleba vážil. 
Naše společné poznávání nás zavede 
během školního roku na další zajímavá místa, která se 
k příběhům vážou – například na Bílou horu, Tetín či 
Blaník za našimi slavnými rytíři a na Staré Město pražské, 
kde se seznámíme s velkolepým Golemem. Mezi další 
aktivity, které nás čekají, patří například výroba vlastního 
amuletu a hudebních nástrojů z recyklovaných materiálů. 
S kořenářkou Kazi si vypěstujeme bylinky a společně 
s rodiči dětí ze třídy Kočiček vyrobíme herbář. Vystrojíme 
svatbu Libuši a Přemyslovi a na jejich počest uspořádáme 
velkou zahradní slavnost. Každý příběh doprovází písně 
a dramatické aktivity, které děti předvedou ve formě 
muzikálu na závěrečné besídce svým rodičům. Součástí 
besídky bude i výstava výtvarných exponátů, které děti k 
pověstem vyrobily, a odnesou si svůj deník, do kterého si 
během roku celé dobrodružné putování zaznamenávaly, 
aby si mohly na tyto chvíle i po letech zavzpomínat.

Bc. Denisa Chaloupecká, učitelka

Jarní jarmark
V naší mateřské škole se opětovně konala charitativní 
akce „Jarní jarmark“, který byl výjimečný tím, že se 
jednalo o již desátý ročník. Peníze tentokrát poputují 
zapsanému spolku Beluška, ve kterém pracují lidé se 
zrakovým postižením. Kolik peněz bylo vybráno ještě 
nevíme, pokladničky budou oficiálně odpečetěny 
na Úřadě městské části Praha 13, ale celkem se 
jich podařilo naplnit sedm. Velké poděkování za 
veškeré příspěvky patří rodičům našich dětí i dalším 
návštěvníkům jarmarku.

Mgr. Jaroslav Ptáčník, DiS., ředitel



3142 43

KLUB SENIORŮ KBELY 
Jarní aktivity Klubu seniorů Kbely
Začátek roku začal s přáním, aby se konečně členové 
dočkali „normální činnosti klubu“, tedy aby se dokončila 
rekonstrukce zdravotního střediska a  senioři mohli začít 
využívat zasedací místnost v Domě seniorů. Přesto, ale 
byly aktivity pro prvé pololetí naplánovány v duchu 

předchozích období. Termíny schůzek byly dodržovány a 
byly nahrazovány různými jinými aktivitami. 
Lednové termíny byly věnovány výběru členských 
příspěvků a dopracování plánu na 1. pololetí letošního 
roku. Samozřejmě jsme bilancovali uplynulý rok, pokud 
šlo o uskutečněné akce a účast na nich.  Protože šlo o 
akce spojené s  fyzickým nasazením, protože to byly různé 
vycházky nebo výlety s vlastní dopravou do místa konání, 
zúčastňovala  se jich jen určitá skupina členů. Průměrná 
účast tak dosahovala 20 členů. V průběhu roku jsme 
se rozloučili se 4 členy z důvodů jejich úmrtí a s 5 členy, 
kteří ukončili své členství na základě svých rozhodnutí 
v průběhu roku nebo nezaplacením členského příspěvku. 
S radostí jsme uvítali  8 nových členů.   
Prvou ještě zimní akcí byla návštěva Národního technického 
muzea na Letné. Muzeum založené v roce 1908 za dobu 
delší jak 100 let vybudovalo rozsáhlé sbírky z technických 

oborů, přírodních věd a průmyslu. U unikátních sbírkových 
předmětů zůstávali účastníci prohlídky v úžasu nad tím, 
co vytvořili lidské ruce. Celkem 16 nabízených expozicí 
představují dějiny technického důvtipu a to se nedá během 
jednoho dne, ani přítomnými osmnácti členy, zvládnout. 

Další schůzkou resp. výletem 
jsme zamířili do Náprstkova 
muzea na Betlémském náměstí v Praze 1. Tentokrát se 
nás sešlo více a to celkem 27 těch, kteří historii obdivují. 
Muzeum představuje asijskou, africkou a americkou 
kulturu a věnuje se tak hmotnému a duchovnímu odkazu 
neevropských civilizací. Již v 19. století se muzeum resp. 
sbírky Vojty Náprstka (českého vlastence, mecenáše, 
politika a národního buditele) staly jedním z kulturních a 
vzdělávacích center české inteligence. Mnoho sbírkových 

předmětů pochází přímo od Náprstka a také od jeho 
přátel a  známých z řad českých exulantů, cestovatelů a 
etnografů. Měli jsme možnost prohlédnout si expozici 
kultury Australie a Oceánie a další sbírky. Kdo očekával 

Indiánskou kulturu Severní a Jižní Ameriky byl asi zklamán, 
protože expozice byla z důvodu rekonstrukce muzea 
dočasně ukončena.
Mezinárodní den žen, jsme chtěli co nejdůstojněji oslavit, 
protože ženy představují v našem klubu zdrcující převahu. 
Na 8. březen jsme připravili společnou akci tentokrát 
v Základní škole Albrechtická, kde jsme si pronajali potřebný 
prostor. Účast jsme předpokládali podle předchozích 
podobných účastí a taky jsme ji trochu nadsadili. Jaké bylo 
ale naše překvapení, že místo předpokládaných 65 členů 
jich přišlo rovných 75. Zajistili jsme pohoštění v podobě 
chlebíčka, sladkého větrníka, kávy nebo čaje. O hudební 
vystoupení se postaral pan Arnošt Hubený, který si i se 
hudební skupinou BOLERO zahrál. Úvod ale patřil těm 

nejmladším, skupince dětí z mateřské školky v Albrechtické 
ulici. Děti přednesly pásmo básniček a říkanek. Také měly 
pro seniory připravené vlastnoručně vyrobené dárečky, 
které byly vloženy do kytiček a ty obdržely všechny 
účastnice tohoto setkání. Květiny byly dárkem od Městské 

části Praha 19. Součásti setkání byla i hodnotící zpráva 
přednesená předsedou klubu o činnosti za poslední 
dva roky. Revizní komise předložila členům zprávu, že 
provedenou kontrolou neshledala žádných závad ve 
vedení finanční dokumentace. V plánu byla i případná 
volba nového výboru nebo výměna některých jeho členů. 
Protože z pléna nepřišel ani jediný návrh, byl schválen 

stávající výbor. V závěru byly předány děkovné dopisy 
a drobné dárky 3 členkám, které dosáhly významného 
životního jubilea.

Na 22. března jsme připravili komentovanou prohlídku 
Národního divadla. Tato akce byla co zájmu členů druhou 
největší, protože před starou budovu Národního divadlo 
se dostavilo 40 našich členů. Prohlídka proběhla ve dvou 
prohlídkových skupinách a to od sklepa až po střechu, kde 
z prostoru kolem TRIG byla nádherná vyhlídka na Prahu. 
Tím, že prohlídka byla komentovaná, dozvěděli se účastníci 
mnoho zajímavostí z historie i současnosti Národního 
divadla. Mimo jiné zde zaznělo, že hašení požáru v roce 
1881 se měli zúčastnit i dobrovolní hasiči ze Kbel.
Po delších diskusích jsme se rozhodli uskutečnit výlet do 
některé lokality vlakem. Nejprve jsme volili Turnov, ale 
vzhledem k tomu, že by bylo více přestupů, zvolili jsme 
výlet do Poděbrad s prohlídkou Poděbradské sklárny – 
CRYSTAL BOHEMIA. Tato sklárna je největším výrobcem 
olovnatého křišťálu nejen u nás, ale i ve světě. Jejich 
ochranná známka je symbolem tradice kvalitní práce 
českých sklářů a je ceněna napříč všemi kontinenty a 
neohrožují je ani čínští výrobci. Výletu se zúčastnilo 21 
našich členů, kteří si mohli prohlédnout nejen výstavku 

nádherných výrobků, ale mohli se podívat pod prsty jejich 
tvůrců, přímo ve výrobě. Obzvláště byla oceňována přesná 
rukodělná práce brusičů skla. Odpoledne bylo věnováno 
prohlídce lázeňské i dalších částí města.  
Chci se ještě zmínit o další aktivitě některých členů klubu 
v projektu SENIOR AKADEMIE, kterou organizuje Muzeum 
Policie ČR na Karlově. Každý týden je úterní dopoledne 
věnováno přednáškách z oblasti trestního práva, trestního 
řádu a dalších norem, mezi které patří i ochrana seniorů 
před různými formami násilí. Jeden ze seminářů se věnoval 
požární ochraně a prevenci, další oblasti kriminalistiky 
a také kynologie s ukázkou výcviku služebních psů. 
Hodnocení účastníků je příznivé, protože se v rámci 
přednášek a diskuse dozvídají mnoho zajímavostí právě ve 
vztahu k naší seniorské věkové skupině. 
O dalších připravovaných akcích jsou členové klubu 
průběžně informováni. Nejpotěšitelnější však je ta, že se 
dostavba zdravotního střediska dokončí do konce pololetí 
letošního roku a tak máme vyhlídku zahájit druhé pololetí 
již v „našem“ klubu.

JUDr. Petr Želásko



87. LETOPISECKÉ SETKÁNÍ  7. LISTOPADU 2022
Na tomto třetím setkání si budeme povídat o ulicích od 
Toužimské ulice přes I. sídliště, přejdeme Mladoboleslavskou 
a podíváme se na levou stranu Hornopočernické ulice k 
vlakovým přejezdům. Začneme ulicí Libichovskou. 

Ulice Libichovská – obec Libichov -  původní název 
Fibichova (hudební skladatel)
Libichov je vesnice v okrese Mladá Boleslav. První písemná 
zmínka pochází z roku 1446. Vesnice má 152 obyvatel. Od 
roku 1986 je součástí města Dobrovice.
Památkou ve vesnici je kaplička z roku 1864.

Ulice Miletínská – obec Miletín – původní název Dvořákova 
(hudební skladatel)
Miletín se nachází v okrese Jičín. První písemná zmínka je 
z roku 1141. Žije zde 933 obyvatel. Památkou je vodní hrad 
Miletín a barokní zámek. V roce 1846 postihl Miletín velký 
požár. Shořela velká část města. Teplem se roztály i zvony 
na kostelní věži.
Narodil se zde básník Karel Jaromír Erben a český spisovatel 
Jan Lhota. S Miletínem je spojena tradiční výroba perníčků 

– Miletínské modlitbičky – z cukrářské dílny rodu Erbenů. 
Od 16. století je v Miletíně textilní průmysl. Dnes MILETA 
a.s., kde se vyrábí stále ložní prádlo, kapesníky, stolní textil 
i košile.  
Po válce se snižoval počet obyvatel a Miletínu byl odebrán 
status města. Městem je znovu od roku 2006. V Čechách je 
ještě jeden Miletín v okrese Pelhřimov.

Ulice Železnobrodská - město Železný Brod – původní 
název Smetanova (hudební skladatel) od Vrchlabské na 
druhou stranu byla Čapkova (spisovatel)
Železný Brod se nachází v okrese Jablonec nad Nisou. 
První písemná zmínka je z roku 1352. Žije zde 5.900 
obyvatel. Část města je od roku 1995 chráněna jako 
vesnická památková rezervace. Nachází se zde kostel sv. 
Jakuba Většího, kaple sv. Jana Nepomuckého a technická 
památka z roku 1861 - malá vodní elektrárna.

Město je známé sklářskou výrobou. V roce 1920 zde byla 
otevřena i První česká odborná škola sklářsko-obchodní. 
Ve sklárnách, nyní název AGC a.s., se vyrábí i bižuterie. 
Pravidelně v září se ve městě koná oslava sklářského 
řemesla Skleněné město, kde jsou trhy sklářských výrobků, 
ukázka výroby i dílničky.
Poloha města je příznivá pro zimní aktivity, běžecké tratě a 
sjezdovky. Řeka Jizera vybízí k vodáckým sportům.

Ulice Na Ovesníku – původní název Janáčkova (hudební 
skladatel)
V této ulici se scházely ženy, když šly na pole nebo z pole. 

Ulice v I. sídlišti – Martinická, Domousnická, Rožďalovická 
a Boseňská měly dříve jeden název Obránců míru.

Ulice Martinická – obec Martinice
Obec v okrese Semily. První písemná zmínka je z roku 1492. 
V Martinicích žije 619 obyvatel. Nachází se zde památkově 
chráněná železniční stanice a Boží muka.
Přestože je to malá obec, je tu mateřská škola, základní 
škola, pošta i knihovna.
V Čechách jsou ještě další tři obce s názvem Martinice, v 
okrese Kroměříž, v okrese Žďár nad Sázavou a u Dolních 
Kralovic.

Ulice Domousnická – obec Domousnice
Obec se nachází v okrese Mladá Boleslav. První písemná 
zmínka je z roku 1290. Žije zde 275 obyvatel. Památkou 
je zámek Domousnice, který vznikl přestavbou původního 
objektu v roce 1730. Dnes je v soukromých rukou. Kolem 
je několik rybníků, souhrnné rybářské revíry, kde se konají 
každoročně výlovy.

Ulice Rožďalovická – obec Rožďalovice
Leží v okrese Nymburk. První písemná zmínka pochází 
z 1. čtvrtiny 13. století, archeologické nálezy dokládají 
osídlení z mladší doby kamenné. V Rožďalovicích žije 1.600 
obyvatel. 
Nachází se zde barokní zámek, kde je nyní domov 
důchodců, a barokní kostel sv. Havla.
Zajímavostí je muzeum a galerie. Muzeum klasického 
knihařství, kde je knihařská dílna a soubor klasických 
knihařských nástrojů. Dílnu založil Jan Rajman v roce 
1925. Galerie Melantrich je pobočkou Polabského muzea 
Poděbrady. Od ledna 2009 jsou Rožďalovice městem.

Ulice Boseňská – obec Boseň
Leží v okrese Mladá Boleslav. První písemná zmínka o 
Bosni je z roku 1057. Žije zde 505 obyvatel. Dominantou 
obce je zřícenina skalního hradu Valečov. Roste tu také 
památný strom Boseňská lípa. Součástí obce je malá 
vesnice Mužský. Vesnice je chráněná jako památková 

rezervace. Leží na svahu kopce Mužský. K Bosni patří ještě 
osada Zásadka a Zápudov.

Ulice Hornopočernická – část Prahy Horní Počernice - 
původní název Satalická (nyní také část Prahy)
Silnice vede do Horních Počernic, proto také toto 
pojmenování. Horní Počernice jsou městská čtvrť a 
katastrální území Prahy. Od roku 2002 s názvem Praha 20.
První důkaz o osídlení Horních Počernic pochází z období 

4.500 před n. l. a první písemná zmínka je z roku 1322. 
Počernice mají 15.262 obyvatel.
K Horním Počernicím patří od roku 1928 Čertousy a od 
roku 1943 také Chvaly a Svépravice s Xaverovem. Na území 
se nachází Chvalský zámek, kostel sv. Ludmily a Chvalská 
tvrz.

Ulice Rokytnická – obec Rokytnice nad Jizerou – původní 
název Tyršova 
(historik umění, profesor dějin na ČVUT, jeden ze 
zakladatelů Sokola) 
Obec Rokytnice se nachází v okrese Semily. Byla založena 
v roce 1574 jako sklářská osada. Žije zde 2.573 obyvatel. 
Rokytnici tvoří Dolní a Horní Rokytnice.
Z památek je tu barokní kostel sv. Michala, kaplička na 
Kostelním kopci a lesní divadlo. Rozvinulo se zde sklářství.
Po druhé světové válce to byla turisticky hojně navštěvovaná 
oblast. Vznikl zde lyžařský areál s lanovkou na Lysou horu, 
která vede do 1. zóny Krkonošského národního parku.
Jsou ještě Rokytnice u Přerova, Rokytnice v Orlických 
horách a Rokytnice u Třebíče.

Ulice Sojovická – obec Sojovice – původní název Husova 
(římskokatolický kněz, pedagog, reformátor a kazatel)
Obec se nachází v okrese Mladá Boleslav. První písemná 
zmínka o obci je z roku 1360. Žije zde 567 obyvatel.
Na území obce jsou tři chatové osady: Radešín, Severka 
a Kotlík. V letech 1986 – 1999 patřily k obci další tři 
vesnice: Skorkov, Otradovice a Podbrahy. Ty jsou nyní ale 
samostatné.
V obci se nachází I. a II. pásmo hygienické ochrany, které 

chrání vodní zdroje břehové infiltrace z řeky Jizery. Voda 
odtud teče do úpravny vod v Káraném a po dalších 
úpravách zásobuje vodou okolní obce i část Prahy. Také 
Kbely měly dříve vodu z Káraného, nyní ze Želivky.
Zajímavostí Sojovic jsou kalové laguny, kde dochází k 
procesu sedimentace železných iontů. Očištěná voda 
odtéká do řeky Jizery. Železné usazeniny klesají na dno 
laguny a jednou za několik let dojde k vytěžení usazenin.

Ulice Valdická – obec Valdice – původní název Purkyňova 
(fyziolog, lékař, básník, filozof)
Valdice se leží v okrese Jičín. Žije zde 1.357 obyvatel. První 
písemná zmínka je z roku 1627.
Nachází se zde kulturní dům, který patří státu a spravuje 
ho Vězeňská služba České republiky. Konají se tu kulturní 
akce, plesy i diskotéky. 
Od roku 1985 zde působí Sbor dobrovolných hasičů.
Valdice jsou známé věznicí, v jejímž areálu je kostel 
Nanebevzetí Panny Marie a klášter sv. Brůny, který slouží v 
současné době vězeňským účelům. Ve věznici si odpykával 
trest známý loupežník Babinský a také nyní amnestovaný 
dvojnásobný vrah Jiří Kajínek.

Ulice Drahotická – vesnice Drahotice původní název 
Jungmannova (básník, tvůrce moderní češtiny)
Drahotice jsou malá vesnice v okrese Mladá Boleslav. 
Spadá pod obec Chocnějovice. První písemná zmínka o 
vesnici je z roku 1436 a má 79 obyvatel. V katastrálním 
území Drahotic leží i Sovinky a Buda. Historická je kaple 
sv. Josefa.  
Vesnice je kousek od Českého ráje a v okolí je možnost 
levného a kvalitního ubytování.
Další Drahotice jsou součástí města Nasavrky v okr. 

Chrudim.

Ulice Mladoboleslavská – město Mladá Boleslav. Tato 
ulice prochází přes Kbely a měla několik názvů Císařská, 
Královská, Pražská, Čs. Armády
Silnice vede do Mladé Boleslavi, proto tento název. Mladá 
Boleslav se nachází ve Středočeském kraji. První písemná 

Miletínská

Sojovická

Železnobrodská
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zmínka je ze 13. století. Ve městě žije 41.868 obyvatel.
Z historických památek jsou známé: Mladoboleslavský 
hrad – přemyslovské hradiště přestavěné kolem roku 1350. 
Od roku 1970 je zde muzeum, z roku 1681 je Mariánský 
sloup, kostel sv. Jana Nepomuckého, Michalovická putna 

je zřícenina hradu ze 13. století. Od roku 1967 je kulturní 
památkou. Muzeum Mladoboleslavska bylo prvním 
muzeem ve městě. Vzniklo v 19. století.
Z Mladé Boleslavi pochází např. Miroslav Bobek – ředitel 

ZOO Praha, Eva Bosáková – gymnastka (3x mistryně světa 
a 1x olympijská vítězka), Adina Mandlová – herečka, Jan 
Železný – sportovec hodu oštěpem (3x olympijský vítěz).
Mladá Boleslav je však nejvíce známá výrobou automobilů. 
Počátky automobilky se datují od roku 1895, kdy výrobu 
započali Václav Laurin a Václav Klement. V roce 1925 koupil 
strojírenský podnik pan Škoda, který vlastnil Škodovy 
závody Plzeň a tím došlo ke vzniku a názvu dnešního 
výrobce Škoda Auto. V současné době, od roku 1991, je 
závod Škoda Auto, a.s. součástí koncernu Volkswagen 
Group – německé automobilky. V areálu továrny se nachází 
palác Templ z 15. století, který slouží jako muzeum – Škoda 
muzeum. Soukromý muzejní objekt je v jedné z nejstarších 
budov firmy Škoda Auto, a.s.
Na území Mladé Boleslavi se nachází také Aeroklub Mladá 
Boleslav – Letiště Mladá Boleslav, které je vnitrostátní a 
vznikalo na přelomu čtyřicátých a padesátých let minulého 
století.

Další setkání, již poslední v tomto roce, bude 5. prosince 
2022. Na vánočním posezení si řekneme, o čem si budeme 
povídat v příštím roce.

Ivana Engelová, kronikářka Kbel

Mladoboleslavská

88. LETOPISECKÉ SETKÁNÍ  5. PROSINCE 2022
Na předvánočním posezení a posledním v tomto roce jsme 
probrali různé zajímavosti o Kbelích, plán na příští rok a 
zajímavé výročí v roce 2023.

Co bylo nového ve Kbelích v roce 2022:
byl otevřen obchod Action v areálu bývalého podniku Pal
u obchodu BILLA v ulici Žacléřská bylo zrušeno řeznictví 
a prodejna Krám, který se přestěhoval na Kbelský dvůr 
na Mladoboleslavskou ulici k 1. lednu 2023 byla zrušena 
cukrárna Krenek na Mladoboleslavské ulici místo prodejny 
Krmiva pro psy je nová Optika na Semilské ulici volby do 
zastupitelstva obce proběhly ve dnech 23. a 24. září po 
volbách byla ustanovena nová Komise pro kroniku a historii
dne 4. září byla odhalena kopie další kapličky Hájecké 
otevřely se nové cyklostezky otevřen Kbelský ateliér ve 
Vrchlabské ulici v tomto roce se konalo 40 zasedání Rady 
MČ Praha 19 a 5 zasedání Zastupitelstva MČ Praha 19  také 
se konalo 10 Letopiseckých setkání.  

Plán na rok 2023
dokončit povídání o nových názvech ulic, které bude ještě 
třikrát najít zajímavé Kbeláky připravit jeden mimořádný 
časopis Kbelák 
téma: historické kbelské fotografie povídání o současných 
spolcích ve Kbelích seznámení s kronikami sokola, fotbalu, 
školní, pionýrské a obecní pozvání na besedu pana 
Miroslava Khola, pracovníka Leteckého muzea ve Kbelích 
a kpt. Drahomíra Frühbauera, kaplana letiště

 Výročí v roce 2023
rok 1638 - uskutečnila se první pouť po Svaté cestě – 385        
  let
rok 1758 - se začalo ve Kbelích vařit pivo – 265 let
rok 1918 - výročí vzniku Československé republiky – 105 let
   otevřeno první letiště v Československé republice – 105    
   let  
rok 1923 - první vysílání rozhlasu bylo ze Kbel – 100 let

   začala elektrifikace ve Kbelích – 100 let
   toho roku se přestalo v pivovaru vařit pivo – 100 let
rok 1928 - byl otevřen Lidový dům – 95 let
                  zprovozněn maják s vodárenskou věží na letišti    
    - 95 let
rok 1928 - na Obecním úřadě bylo zavedeno celodenní  
   úřadování, které obstarával starosta Karel Franc
rok 1933 - se uskutečnil na letišti první Letecký den ve 
   Kbelích – 90 let
rok 1938 - byl založen červený kříž – 85 let  

rok 1943 - železniční neštěstí na trati mezi Kbely a 
   Satalicemi  - 80 let
   vznikl samostatný oddíl lehké atletiky ve Kbelích – 80 let 
rok 1953 - začalo se stavět I. sídliště při ulici 
   Mladoboleslavská - 70 let 
rok 1958 - začalo se stavět II. sídliště při ulici Toužimská - 
   65 let   
rok 1963 - vyšlo první číslo „Zpravodaje“ nyní „Kbelák“ - 60 
   let

byl zahájen provoz širokoúhlého kina (do roku 1994) - 60 
   let 
otevřel se hotel ERKO s restaurací ve 2. sídlišti, v současné 
   době byty - 60 
   byl založen oddíl pozemního hokeje ve Kbelích - 60 let  
rok 1968 - připojení Kbel ku Praze - 55 let
   otevření Leteckého muzea ve Kbelích - 55 let  
rok 1973 - přejmenování ulic ve Kbelích - 50 let
rok 2003 - první vysoká škola ve Kbelích – PALESTRA – 20  
   let  
rok 2008 - dokončen projekt na nový Centrální park místo 
   zahrádek - 15 let
rok 2018- posvěcena první kopie kapličky ze Svaté cesty 
   Kutnohorské v ulici Vrchlabská – 5 let 
rok 2018 - odhalen památník k 100. výročí vzniku 
   Československé republiky v parku u rybníka – 5 let 

Podrobněji budeme některé události nebo výročí probírat 
na lednovém Letopiseckém setkání.

Ještě bych chtěla doplnit údaje od čtenářů Kbeláku.
Letopisecké setkání č. 85 - původní ulice Myslbekova je 
nyní ulice Mohelnická a část ulice Svijanské. 
Letopisecké setkání č. 86 - družstevní domy za Erkem se 
stavěly v letech 1969 -1972.

Ivana Engelová, kronikářka Kbel

1911 Kbelský pivovar

1970 Hotel Erko

2022 Kaplička
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Místní knihovna Kbely
tel.: 284 080 878, 734 681 683 – Iveta Novotná
e-mail: knihovna.kbely@seznam.cz

on-line katalog knihovny na : www. praha 19.cz
Provozní doba: 
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Pro dospělé:
Harlan Coben – Říkejte mi Win (Euromedia Group)
Jitka Ludvíková – Poslední pozdrav (Euromedia Group)
Danielle Steel – Ztráty a nálezy (Euromedia Group)
Joy Fieldingová – Slepá ulička (Euromedia Group)
Nicholas Sparks – Přání (Euromedia Group)
Evžen Boček – Aristokratka pod palbou lásky (Druhé 
město)
Barbora Šťastná – Samotářky (Motto)¨
Helen Fieldsová – Jako stín (Kniha Zlín)
Táňa Keleová-Vasilková – Manželky po letech (Noxi)
Delia Owensová – Kde zpívají raci (Jota)
Petra Soukupová – Nikdo není sám (Host)
Mons Kallentoft – Satanovo sousto (Host)
Helen Fieldsová – Dokonalé stopy (Kniha Zlín)

Pro děti a mládež:
Dav Pilkey – Dogman.Peťulka čili život 
kotěte (Euromedia Group)
)Magdalena Navrátilová – Malované logopedické pohádky 
(Edika)
Roberto Santiago – Ztraceni v čase (Host)

Nejzajímavější knižní přírůstky: 
Leden – Březen 2023

Z DŮVODU ROZSÁHLÉ REVIZE KNIHOVNÍHO FONDU BUDE KBELSKÁ KNIHOVNA 
UZAVŘENA V TERMÍNU 3. 7. – 13. 8. 2023.

4. ROČNÍK SOUTĚŽE AMATÉRSKÝCH FOTOGRAFŮ:
Středeční podvečer 29. března 2023 patřil v kbelské knihovně účastníkům již 4. ročníku soutěže amatérských fotografů. 
Slavnostní program vernisáže doplnilo ocenění nejlepších fotografií, které uspěly ve dvou soutěžních kategoriích. 
Porota měla opět velmi těžkou práci s rozhodováním, neboť pěkných a působivých fotografií dorazila  celá řada. Tato 
akce probíhá pod záštitou MČ Praha 19 a za výrazné 
spolupráce s 1.ČKFA Nekázanka. Výherci byli vyhlášeni 
nakonec v tomto pořadí:

Téma Volné
1. místo  Vrbová Alena
2. místo  Houška Lubor,    Cihlářová Veronika,    
Cacák Jakub,    Vrbová Alena
3. místo  Houšková Jaroslava,    Cihlářová Veronika

Téma Kontrasty
1. místo  Houška Lubor
2. místo  Kratochvíl Jaromír
3. místo  Zámyslická Ivana,     Vrbová Alena

Všech 42 vybraných fotografií i od dalších soutěžících, které jsou k zhlédnutí v knihovně až do konce června 2023, 
obdrží jejich autoři po skončení výstavy zdarma, jako dárek od MČ Praha 19. 
https://www.youtube.com/watch?v=nlglBd1aL20&t=4s

NOC S ANDERSENEM 2023:
V pátek 31. 3. 2023 se kbelská knihovna již tradičně připojila k celostátní akci - Noc s Andersenem, kdy ve spolupráci se 
ZŠ Kbely a za podpory MČ uspořádala program pro všechny žáky prvních ročníků, jednalo se téměř o 110 dětí.   
Literární pásmo složené z vyprávění o jednom z nejslavnějších světových pohádkářů 
H. Ch. Andersenovi a především české ilustrátorce Heleně Zmatlíkové, jejíž 100leté výročí narození si letos 
připomínáme, doplnilo pohádkové klání, ve kterém děti, v rámci pohádkové stezky, plnily různé soutěžní úkoly, jež na 
ně čekaly na jednotlivých stanovištích. Pohádkové postavičky, za které se převlékli žáci devátých tříd a pracovníci ÚMČ, 
pobavily prvňáčky svými převleky i veselými výstupy a všem rozdaly nakonec i drobné odměny. 
Příjemně prožité zábavné dopoledne tak dětem přineslo nejenom pobavení, ale načerpaly i mnoho informací k této již 
tradiční akci, se kterou se budou každoročně i v budoucnu setkávat, a zkrátilo jim snad čekání na první dobrodružné 
nocování ve svých třídách. 
https://www.youtube.com/watch?v=bcd8IR4CzPY

mailto:knihovna.kbely@seznam.cz


INZERUJTE VE KBELÁKU ZA SKVĚLÉ CENY
LEVNĚJŠÍ JINDE NENAJDETE!

Ceník inzerce za zveřejnění v jednom čísle 
Plošná inzerce

1 strana    A4      3.920,- Kč s DPH
1/2 strany A4      2.210,- Kč s DPH
1/4 strany A4       1190,- Kč s DPH
1/8 strany A4         790,- Kč s DPH

Ceny jsou uvedeny s DPH.
Pokud si inzerent předplatí inzerci na 6 čísel, 
poskytne se mu sleva 10%, při předplacení 
na 3 čísla je sleva 5%.

Řádková inzerce
Maximální počet řádků 6, maximálně 200 znaků, plošně do velikosti 1/16  ze 
strany A4 za 390,- Kč včetně DPH.

Poradíme si s vozy všech značek a stáří. Sídlíme ve Vinoři 
kousek od Kbel. 
Volejte 724 164 660 
nebo se rezervujte na www.aautosluzbyjvs.cz

POTŘEBUJE VÁŠ AUTOMOBIL SERVIS? 

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK,NOVÉ ŽALUZIE, 
SÍTĚ PROTI HMYZU,SEŘÍZENÍ OKEN 
pavel.janci@email.cz, tel.: 733720950

NOVÉ ŽALUZIE - OPRAVA 

Nevyhovuje Vám stávající  
stav Vašeho IT nebo chcete jen jistotu,  

že máte vše v pořádku  popř. máte jiný důvod,  
proč od nás chtít bezplatnou konzultaci?

Veškerá IT technika od renomovaných výrobců  
ADOBE, ASUS, HP, HPE, LENOVO, LOGITECH,  

MICROSOFT, RUCKUS a mnoha dalších.

LOKÁLNÍ FIRMA, 
MEZINÁRODNÍ ZKUŠENOST

Zajišťujeme uživatelskou a infrastrukturní správu  
a podporu, videokonferenční řešení pro 
MSTeams/Zoom/GoogleMeet, správu prostředí 
Microsoft 365 (emaily, data, spolupráce), hosting 
vašich webů i pronájem virtuálních serverů,  
bezpečnost, realizujeme síťová a serverová řešení, 
kamerové systémy, audity a konzultace, projek- 
tové řízení, návrhy, instalace, projektové slevy,  
financování, IT jako Službu – kompletní správa  
Vašeho IT.

ZAVOLEJTE NEBO NAPIŠTE NA: 

+ 420 702 299 339     sales@solverita.cz

AREÁL PARK KBELY

www.solverita.cz

firemní IT vyřešeno

 
• SÍTĚ PROTI HMYZU
• ŽALUZIE
• ROLETY
• OKNA A DVEŘE
   PLASTOVÉ A HLINÍKOVÉ

Tel: 773 027 732 
Praha 9 -Vinoř

KALKULACE A ZAMĚŘENÍ ZDARMA

info@zaluzieokna.cz

. .

.

 www.zaluzieokna.cz

Čeká vás přezutí pneumatik? Nabízíme přezutí pneumatik 
na POČKÁNÍ již od 850 Kč ve Vinoři. Vozidla všech značek a 
velikostí. 
Volejte 724 164 660 
nebo se rezervujte na www.aautosluzbyjvs.cz

PŘEZUTÍ PNEUMATIK NA POČKÁNÍ 

VHS DVD CD LP
POHLEDNICE, KNIHY A JINÉ SBĚRATELSKÉ PŘEDMĚTY.
TELEFON  704 142 317

KOUPÍM HUDEBNÍ A FILMOVÉ NOSIČE

Modeláž nehtů
 Manikúra

SPA  
Depilace předloktí

…….

otevřena v 

ul. Mladoboleslavská 844.
(vchod do kadeřnictví mezi Drogerií a Barvy laky)

Tel. 724 966 288

PRO NAŠI PROVOZOVNU PRAHA 9 - KBELY PŘIJMEME 
BRIGÁDNÍKA DO SKLADU. VHODNÉ I PRO STUDENTY A 
DŮCHODCE. 
TELEFON: 604141614

PŘIJMEME BRIGÁDNÍKA 

CO OČEKÁVÁME:
∙ zkušenosti a znalost standardů
∙ příprava pokrmů z teplé i studené kuchyně 

a kontrola kvality podávaných pokrmů
∙ spolupráce s provozním nad stavem skladů, 

záručních lhůt, objednávek zboží

∙ zodpovědnost, samostatnost
∙ organizovaný způsob práce, disciplína
∙ na směně vždy kuchař/ka a pomocná síla
∙ pracovní doba krátký / dlouhý týden

CO OČEKÁVÁME:
∙ znalost standardů pohostinství a vůle jít 

do nadstandardu
∙ znalost angličtiny výhodou
∙ znalost pokladních systémů výhodou
∙ profesionální přístup k zákazníkům,

vřelé a vstřícné vystupování a chování

Jste to právě vy, kdo je pro naši společnost ten pravý či ta pravá? Nebo víte o někom, koho by naše nabídka zaujala? 
Ozvěte se nám, pošlete Váš životopis s motivačním dopisem na email: katerina.taluzkova@praguecitygolf.cz

Budeme Vás kontaktovat obratem.

∙ vynikající komunikační schopnosti
∙ vynikající organizační schopnosti/dovednosti 

a skvělá organizace času
∙ zkušenost na podobné pozici výhodou
 

KUCHAŘ/KA

ČÍŠNÍK/SERVÍRKA

Budujeme lídra golfových aktivit v Praze a pod značkou Prague City Golf provozujeme dva golfové areály na Vinoři a Zbraslavi. 
Součástí zážitku v našich resortech má být i skvělá gastronomie a služby pro klienty, nejen golfisty. Pro resorty 

na Zbraslavi a Vinoři hledáme srdcaře, duší sportovce, šikovné profesionály se zkušenostmi, obchodními dovednostmi,
pro něž je služba zákazníkovi na prvním místě, nebojí se inovovat ani improvizovat. 

Sympatické kolegy a týmové hráče s praxí, kteří umějí jednat s hosty i klienty.
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FINÁLE BRANNÉHO ZÁVODU POKOS 
„O POHÁR ŘEDITELE KRAJSKÉHO VOJENSKÉHO 

VELITELSTVÍ  MĚSTO PRAHA“ 
ZA PODPORY STAROSTY ÚMČ PRAHA 19 PAVLA ŽĎÁRSKÉHO 

2. ROČNÍK SE KONÁ 
14. ČERVNA 2023 OD 9.00 DO 14.00 HODIN 

V CENTRÁLNÍM PARKU KBELY  
A KBELSKÉM LESOPARKU 

DOPROVODNÝ PROGRAM: 

VOJENSKÁ TECHNIKA LOV IVECO A UKÁZKA ZBRANÍ 

UKÁZKA VÝCVIKU SLUŽEBNÍCH PSŮ 

OPTICKÁ  STŘELNICE 
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E-shop: www.cyan.cz Ceny v Kč s DPH.

D R O G E R I E  B A R V Y- L A KY

N O V Ý E - S H O P

PLATÍ OD 1. 5. DO 31. 5. 2023

Mikrovláknová utěrka na čištění 
oken, skla a chromů odstraní 
nečistoty a mastnoty jen pouhou 
vodou bez jakéhokoli přípravku. 
Velikost:40x32cm

Dato je speciální prací prostředek 
pro jemné bílé látky a záclony. 
Zjemňující přísady chrání vlákna 
a udržují vaše jemné bílé prádlo 
nádherně bílé. 

Bez leštění vyčistí skleněné výplně, 
rámy oken, parapety, zrcadla, dlaž-
dice, vybavení koupelen a kuchyní, 
umělé povrchy, dveře a další omy-
vatelné povrchy.

Nový produkt na mytí podlah, dlažby  
i obkladů s nezvykle silnou účinností 
na bázi Marseilského mýdla. 
Zanechává svěží vůni a žádné 
šmouhy.

SIDOLUX PREMIUM 
FLOOR CARE          1 l

CLIN
Čistič na okna a rámy 750 ml

DATO 
Specialista na praní záclon

VETRI UTĚRKA 
Na sklo i na chrom

LAZURA LUSONOL PALISANDR 3 L
Syntetická penetrační lazura S1023 značky Lusonol patří mezi profesionální přípravky 
na ošetření dřeva. Je vhodná k použití v interiéru i exteriéru, kde zajistí odolnost vůči 
povětrnostním podmínkám a UV záření. Obsahuje minimálně 30 % přírodního oleje. 
Lazura se vsakuje do hloubky dřeva, je matná, paropropustná, nepraská a neloupe se. 
Díky svému jedinečnému složení vám postačí pouze 2 vrstvy nátěru. 

KLÍČOVÉ VLASTNOSTI

• Odolnost vůči povětrnostním podmínkám a UV záření
• Obsah minimálně 30 % přírodního oleje
• Matná, paropropustná, nepraská a neloupe se
• Stačí pouze 2 vrstvy nátěru
• Pro interiér i exteriér

59,-

99,-

119,-

59,90

69,-

69,90

89,-

nové

429,-

519,-

www.cyan.cz
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